
چین مشتری گندم استرالیا و کانادا شد

تاجران اظهار کردند در شــرایطی که گرما تهدیدی برای محصولات کشــاورزی در چین اســت، 
خریداران چینی در هفته های اخیر بین ۴۰۰ تا ۵۰۰ هزار تن گندم از اســترالیا و کانادا خریداری 
کردند.به گزارش ایسنا، چین بزرگترین تولیدکننده گندم در جهان است و زمانی که عرضه داخلی 
کمتر از تقاضا باشــد، مقادیر زیادی غلات وارد می کند. اســتان هنان که حدود یک سوم محصول 
چین را تولید می کند، اوایل هفته گذشــته، هشدار خطر صادر کرد زیرا هوای گرم و خشک، گندم 
کشت شده در مزارع این استان را تهدید می کند. منابع آگاه در دو شرکت بزرگ تجاری در استرالیا 
گفتنــد که خریداران چینی، چهار یا پنج محموله ۵۵ هزار تنی گندم از اســترالیا برای تحویل در 
مــاه ژوئیه یا اوت و حدود ۲۰۰ هزار تن از کانادا خریــداری کرده اند. یکی از تاجران گفت که این 
اولین ســفارش چین از استرالیا از سال میلادی گذشته تاکنون است.چین در سال های اخیر یکی 
از بزرگترین واردکنندگان گندم جهان بوده و در ســال ۲۰۲۴، حدود ۱۱ میلیون تن به ارزش ۳.۵ 
میلیارد دلار خریداری کرد. استرالیا و کانادا، معمولا بزرگترین تامین کنندگان چین هستند. اما پس 
از آن که چین ســال گذشته برداشت زیادی از گندم و ذرت داشت، میزان واردات به شدت کاهش 
یافت و از آن زمان تاکنون، همچنان پایین بوده است.داده های گمرک چین نشان می دهد که چین 
در اوایل ســال میلادی جاری، واردات از استرالیا را به تاخیر انداخته یا تغییر مسیر داده و در هفت 
ماه منتهی به ۳۱ مارس، کمتر از یک میلیون تن گندم وارد کرده است.یکی از منابع مطلع گفت که 
شرکت آنها پیش بینی خود از تولید گندم چین در سال ۲۰۲۵ را حدود پنج میلیون تن کاهش داده 
است اما هیچ تضمینی وجود ندارد که خریدهای بیشتری انجام شود زیرا چین ذخایر گندم زیادی 
دارد.یکی از معامله گران گفت که خریداران چینی به دلیل تعرفه ها و جنگ تجاری میان واشنگتن 
و پکن، از خرید گندم آمریکا خودداری می کنند. چین در گذشته، مقصد اصلی فروش گندم آمریکا 
بوده است.طبق گزارش رویترز، کاهش واردات چین در اوایل فصل جاری ۲۰۲۵-۲۰۲۴، به کاهش 
قیمت جهانی گندم کمک کرده بود، به طوری که شاخص قیمت های آتی در شیکاگو، هنوز نزدیک 
به پایین ترین ســطح چهار ساله خود در جولای گذشــته است.به گفته معامله گران، واردکنندگان 
چینی همچنین برای مقدار زیادی جو ثبت ســفارش کرده اند. یک معامله گر آلمانی گفت: واردات 
گندم و جو به چین در سال گذشته، بسیار کم بوده است و این اولین معاملات بزرگی است که من 

در ماه های اخیر دیده ام.

بخیزداری سرزمین ما را به احیا 
نزدیک تر می کند

مدیر مرکز بین المللی مدیریت جامع حوزه های آبخیز در سازمان منابع طبیعی گفت: آبخیزداری به 
عنوان یک رویکرد و یک نگاه نه به عنوان صرفاً یک اقدام، می تواند سرزمین ما را به احیا نزدیک تر 
کنــد. به گزارش خبرنگار مهر، یکی از راهکارهایی که به کاهش پیامدهای خشکســالی می انجامد 
موضوع آبخیزداری اســت. چقدر در کشور ظرفیت آبخیزداری فراهم است. حمید نوری، مدیر کل 
آبخیزداری و حفاظت خاک ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشــور و مدیر مرکز بین المللی 
مدیریت جامع حوزه های آبخیز تحت نظارت یونســکو درباره برنامه های این مرکز برای پروژه های 
آبخیزداری کشــور به خبرنگار مهر گفت: آبخیزداری کل ظرفیت هر کشوری را می تواند مدیریت 
کند. اقداماتی که ما به عنوان آبخیزداری و آبخوان داری مطرح می کنیم می تواند کل ۱۲۵ میلیون 
هکتاری که در معرض فرســایش بادی و آبی ما قرار گرفته اند را وارد یک مرحله جدیدی از احیا و 
کاهش تخریب کند. وی افزود: بنابراین در حال حاضر با توجه به اینکه ۳۲ میلیون هکتار از اراضی 
کشور اقدامات اجرایی در طول ۷۰ سالی که از عمر آبخیزداری در ایران می گذرد، انجام شده تقریباً 

چیزی حدود ۹۰ میلیون هکتار دیگر باقی مانده است.

ایسنا/گیلان عطر شالیزارهای گیلان تو را به بهشت می برد ولی در سال های اخیر 
رشد قارچ گونه ویلاهای رنگارنگ، همچون وصله ای ناجور این زیبایی را خدشه دار 
کرده است.ویلاهای شــکیل و زیبایی که بیشتر آنها استراحتگاه موقت مالکینش 
هســتند، همچون ماری خوش خط و خال در میان شــالیزارهای برنج خزیده و 
آرام آرام زمین های حاصلخیز را می بلعد و این کابوس شــالیکارانی است که دل 
به زمین بسته اند و رنجِ برنج را به جان خریده اند؛ یکی از چندین دغدغه ای است 
که این روزها نه فقط شــالیکاران بلکه اهالی گیلان را نگران کرده است.فرشــته 
کم گوی، بانوی شــالیکار گیلانی که امســال به عنوان تولیدکننده برتر برنج در 
سطح ملی انتخاب شده در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: از کودکی کشاورزی را از 
پدربزرگم فرا گرفتم و گویی من هم با ساقه های برنج قد کشیدم و هر چه بزرگتر 
می شــدم علاقه ام به شالیکاری بیشتر می شد.وی با بیان اینکه سال ها قبل و بعد 
از فوت پدربزرگم زمین ها بین وارثین تقســیم شد ولی عشق من به شالیزارهای 
هیچــگاه از بین نرفت، افزود: به مرور زمــان زمین ها را از خانواده ام خریدم و در 
ســال های بعدتر نیز بخش هایــی از زمین های اطراف را خریداری و به زمین های 

موجود اضافه کردم و در واقع کار در زمین های کشــاورزی برایم یک حرفه شد.
این بانوی فعال حوزه کشــاورزی با تاکید بر اینکه اگر اوضاع تبدیل شــالیزارها 
به محلی برای ســاخت ویلاها با همین ســرعت پیش برود آینده برنج گیلان را 
خطرنــاک می بینم، گفــت: یکی از معضلات بزرگ زمین های کشــاورزی تبدیل 
شــالیزارها به ساختمان های ویلایی است. در ابتدا زمین های شالیزاری را به حال 
خــود رها کرده و کشــت نمی کنند. چند وقت بعد در آن خاک، نخاله و ســنگ 
می ریزند و پس از چند ســال هم می بینی در آنجا یک ویلا ســبز شده و اگر این 
مســئله همینطور ادامه داشته باشد کشــاورزی در گیلان از بین می رود.کم گوی 
تصریح کرد: اگر ویلا و شــهرک برای اهالی همین منطقه باشــد حداقل دغدغه 
شــهر و اســتان را دارند ولی عموما غیربومی ها از شهرهای دیگر آمده اند و صرفاً 
به عنوان یک محل گردشــگری برای برخی از روزهای سال این ویلا را ساخته اند 
و قطعــاً دغدغه ای جز تفریح ندارند.ایــن بانوی گیلانی با بیــان اینکه معماری 
ویلاهای ســاخته شده ســنخیتی با فرهنگ و اقلیم گیلان نداشته و بوی غربت 
می دهد و باعث از بین رفتن معماری بومی و روستایی شده، تصریح کرد: در کنار 
توجه به مسائل مرتبط با احداث بنا باید ضوابط معماری بومی نیز در نظر گرفته 
شــود.نگاهی به سختی های کشاورزی در گیلان از زبان بانوی شالیکارکم گوی که 
این روزها در ۱۶ هکتار اراضی شــالیزاری علاوه بر تولید محصول سالم، در کنار 
جهادکشاورزی اقدامات ترویجی انجام می دهد، با اشاره به حمایت هایی که جهاد 
کشــاورزی شهرستان خمام از او داشت، گفت: مشکلات در بخش کشاورزی زیاد 

اســت یکی از آنها بروکراسی اداری است.وی که تلاش کرده استفاده از اردک و 
زنبور را جایگزین ســموم برای مبارزه با آفات برنج کند، افزود: همه کشــاورزان 
باید تلاش کنند محصول عاری از ســم تولید کنند و به نظرم باید در این بخش 
تبلیغات بیشــتری انجام شــود.وی افزود: تقریبا هر ســال یک برند از کودهای 
شیمیایی وارد بازار می شود من به عنوان خریدار باید دقت لازم را داشته باشم و 
کود واقعی را از تقلبی تشــخیص دهم در نتیجه دائما باید وقت گذاشته و دنبال 

شرکت های معتبر بروم.
ایــن بانوی شــالیکار نمونه ملی در حــال راه اندازی یک خط مینــی کارخانه و 
بســته بندی برنج اســت و در کنار آن فعالیت  در زمینه بوم گردی، کشــت دوم 
برنــج، پرورش ماکیان، پیگیری برای تامین علوفه را نیز در دســت اقدام دارد و 
یک مجموعه کامل کشــاورزی ایجاد کرده و در حال پیگیری ثبت برند محصول 
ارگانیک برای صادرات همچنین پیگیراحداث شــهرک گلخانه ای اســت، گفت: 
هرچنــد منابع علمی و ســایت های معتبر برای مطالعات دانش روز کشــاورزی 
وجود دارد ولی قطعاً یک کشــاورز محلــی نمی تواند از این منابع آنگونه که لازم 
است استفاده کند لذا در این زمینه کارشناسان کشاورزی تا حد ممکن می توانند 
کمک کار باشــند.کم گوی با بیان اینکه کشــاورزان به صورت ســنتی و تجربی 
مراحل کاشت، داشت و برداشت را فرا گرفته اند، تاکید کرد: به نظر من مهمترین 
مسئله تهیه کود است که این روزها در جامعه کشاورزی به یکی از مشکلات مهم 
تبدیل شده است.وی با بیان اینکه یکی دیگر از مشکلات ما تامین آب کشاورزی 
اســت، تصریح کرد: پارسال ســنبل آبی همه رودخانه اصلی منتهی به زمین ما 
را تحت ســلطه گرفته بود که به صورت خودجوش و با هزینه شــخصی چندین 
کیلومتر از مسیر رودخانه را پاکسازی کردم همه این ها در صورتی است که قبض 
برق با رقم های وحشــتناک برایم می آید.این بانوی شالیکار همچنین با اشاره به 
اینکه واردات برنج یکی از آن مواردی اســت که رنج برنج را زیاد می کند، تصریح 
کرد: وقتی ساقه های برنج بالا آمدند شــنیدن خبر واردات برنج؛ کمر شالیکار را 
خم می کند در حالی که خرید محصول با قیمت خوب یکی از آرزوهایی است که 
همه کشــاورزان پس از رنج هایی که برای بالا آوردن برنج می کشند انتظار دارند.

وی افزود: کمبود گازوئیل برای ماشین آلات کشاورزی و خرید آزاد این سوخت، 
بالا بودن دســتمزد روزانه کارگران شالیزارها از دیگر مشکلات فعال و کشاورزان 
عرصه تولید برنج اســت.به گزارش ایســنا، امروزه یکی دیگر از مشــکلات حوزه 
کشــاورزی و زندگی در روســتاهای وجود مرغداری های متعدد در اطراف محل 
سکونت و مزارع کشاورزی است که بدون در نظر گرفتن موارد زیست محیطی با 

ســوزاندن لاشه مرغ ها موجب تولید آلودگی آب، خاک و هوا می شوند.
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معاون اول رئیس جمهور کشــورمان از نخســت وزیر ازبکســتان استقبال رســمی کرد. به گزارش ایسنا، مراسم 
اســتقبال رسمی محمدرضا عارف از عبدالله عارفوف، در مجموعه تاریخی فرهنگی سعدآباد برگزار شد. عارفوف 
ســاعاتی پیش وارد تهران شــده بود. در این سفر، نخست وزیر ازبکســتان علاوه بر دیدار و گفت وگو با مقامات 
کشــورمان، در همایش تجاری مشترک فعالین اقتصادی دو کشور شــرکت می کند. همچنین قرار است در این 

سفر چند سند همکاری میان دوکشور به امضاء برسد.

www.sobh-eqtesad.ir

استقبال عارف از نخست وزیر ازبکستان

info@sobh-eqtesad.ir

در فروردین ماه امسال نسبت به ماه مشابه سال گذشته صورت گرفت

رشد ١٧٢ درصدی ارزش 
معاملات در ٤ بورس  ایران

در فروردین ماه سال جاری ارزش معاملات بازار سرمایه به تفکیک بورس ها 
به ۳۳۷۸ همت رســید که نسبت به ماه مشابه در سال گذشته معادل ۱۷۲ 
درصد رشــد داشته است.به گزارش ایسنا، بر اساس آخرین آمار منتشر شده 
از وضعیت بازار سرمایه در پایان فروردین ماه سال جاری ارزش کل معاملات 
به تفکیک بورس ها به ۳۳۷۸ همت رســید که نسبت به ماه قبل خود با ۳۵ 
درصد کاهش و نســبت به ماه مشابه خود در ســال گذشته )فروردین ماه 
۱۴۰۳( معادل ۱۷۲ درصد رشــد داشته است. براساس آمار منتشر شده از 
سوی سازمان بورس و اوراق بهادار، در پایان فروردین ماه سال جاری، ارزش 
کل معاملات بورس ها در بازار سرمایه به ۳۳۷۸ همت )هزار میلیارد تومان( 
رســید که بورس تهران ســهمی ۲۴۴ همتی را به خود اختصاص داده که 
نسبت به ماه قبل خود )اســفند ۱۴۰۳( معادل ۴۰ درصد کاهش و نسبت 
به فروردین ماه ســال گذشته معادل ۱۱۲ درصد افزایش داشت.با این حال 
سهم معاملات فرابورس در فروردین ماه بیش از همه بورس ها بود. در پایان 
فروردین ماه ســال جاری، ارزش معامــلات در فرابورس ایران ۲۸۳۳ همت 
بود که در قیاس با ماه قبل، ۳۶ درصد کاهش و نســبت به ماه مشــابه در 
سال گذشــته ۱۹۴ درصد افزایش داشت.بورس کالا نیز با ارزش  معاملاتی 
۲۷۹ همتی رشــد منفی ۷.۹ درصدی در قیاس با اسفند ماه ۱۴۰۳ و رشد 
مثبت ۹۲.۵ درصدی در قیــاس با فروردین ماه ۱۴۰۳ را به خود اختصاص 
داد.همچنین، بورس انررژی ایران در پایان فروردین ماه ســال جاری ۲۰.۵ 
همت رزش معاملاتی را تجربه کرد که در مقایســه با ماه قبل خود )اسفند 
ماه ۱۴۰۳( معادل ۵۹ درصد کاهش در ارزش معاملات و نسبت به فروردین 
ماه ســال ۱۴۰۳ معادل ۱۶.۴ درصد رشد را تجربه کرد. بر اساس این آمار، 
میانگین روزانه ارزش معاملات در چهار بورس تهران، فرابورس ایران، بورس 
کالا و بورس انرژی در فروردین ماه به ۲۱۱ همت رســید که نســبت به ماه 
قبل خود با ۱۹.۱ درصد کاهش و نسبت به ماه مشابه خود در سال گذشته 

)فروردین ماه ۱۴۰۳( معادل ۱۷۲ درصد رشد داشته است.

سناریوی تحلیلگران از افزایش 
۸۰ درصدی قیمت طلای 

جهانی
تحلیلگران جی پی مورگان تخمین زدند که اگر فقط ۰.۵ درصد از دارایی های 
آمریکا که در اختیار سرمایه گذاران خارجی است، به این فلز گرانبها اختصاص 
داده شــود، قیمت هر اونس طلا از حــدود ۳۳۰۰ دلار فعلی، می تواند ۸۰ 
درصد افزایش یافته و تا سال ۲۰۲۹، به ۶۰۰۰ دلار در هر اونس صعود کند.

به گزارش ایسنا، قیمت طلا در سال های اخیر روند صعودی داشته و پس از 
آغاز جنگ تجاری دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، شتاب بیشتری گرفته 
است. دلیل این افزایش این است که عرضه طلا خیلی افزایش نمی یابد و از 
این رو، افزایش تقاضا حتی به میزان ناچیز، می تواند نوسان بزرگی در قیمت 
ایجاد کند.قیمت طلا از ابتدای ســال میلادی جــاری تاکنون، بیش از ۲۰ 

درصد افزایش یافته و نســبت به سه ســال پیش، دو برابر شده است.پس از 
جنگ روســیه و اوکراین در سال ۲۰۲۲ که به تحریم های مالی علیه مسکو 
و مســدود شــدن دارایی های دلاری و یورویی روسیه منجر  شد، بانک های 
مرکزی در سراسر جهان از نگرانی اینکه دارایی هایشان در معرض خطر قرار 
گیرد، اقدام به خرید طلا کردند.تورم بالا و کســری بودجه سرســام آور، به 
افزایــش قیمت طلا دامن زد و انتخاب دونالد ترامپ به عنوان رئیس جمهور 
آمریکا، این روند را تســریع کرد. از زمان بازگشــت ترامپ به کاخ سفید، او 
جنگ تجاری را آغاز کرده که دارایی های آمریکا را به شــدت کاهش داده و 
همچنین با جروم پاول، رئیس فدرال رزرو، درگیر شــده است.طبق گزارش 
جی پی مورگان، علاوه بر این، پیشنهادهای دولت آمریکا مبنی بر تقسیم بار 
مسئولیت توسط سایر کشورهایی که از وضعیت دلار به عنوان ارز ذخیره سود 
می برند، ســرمایه گذاران خارجی را نیز نگران کرده است.تحلیلگران هشدار 
دادند: دوره اخیر در بازارهای مالی نشــان داده اســت که علاقه و اعتماد به 
دارایی هــای آمریکا از قبل مورد تردید قرار گرفتــه و آمریکا در برابر خروج 
سرمایه آسیب پذیر است.جی پی مورگان محاسبه کرد که تخصیص مجدد ۰.۵ 
درصــد از کل دارایی های خارجی آمریکا به طلا، بــه معنای تزریق ۲۷۳.۶ 
میلیارد دلار به این فلز گرانبها طی چهار ســال یا حدود ۲۵۰۰ تن است. در 
حالی که این مقدار زیاد به نظر نمی رسد و تنها سه درصد از کل دارایی های 
طلا را تشکیل می دهد، افزایش تقاضا به صورت فصلی بسیار زیاد است.طبق 
گزارش یاهونیوز، این سناریوی صعودی به چشم اندازهای از پیش بلندپروازانه 
برای طلا می افزاید. جی پی مورگان ماه گذشته، پیش بینی کرد که قیمت هر 
اونس طلا تا ســه  ماهه چهارم امســال، به ۳۶۷۵ دلار و سپس تا سه  ماهه 
دوم ۲۰۲۶، به بالای ۴۰۰۰ دلار خواهد رســید که نشان دهنده افزایش ۲۰ 
درصدی نسبت به قیمت فعلی است. همچنین گلدمن ساکس، ماه گذشته، 
چشم انداز قیمت هر اونس طلا در پایان سال را از ۳۳۰۰ دلار، به ۳۷۰۰ دلار 
افزایش داد و افزود که قیمت هر اونس طلا در برخی سناریوها، حتی می تواند 

به ۴۵۰۰ دلار نزدیک شود.

گزیده خبر

عراقچی: تقاضاهای غیرمعمول و خارج از چارچوب، باعث شکست 
مذاکرات خواهد شد

رئیس شورای تأمین دام کشور عنوان کرد

تحقق خودکفایی در تولید گوشت نیازمند 
کاهش هزینه ها و ثبات بازار

حذف آرسنیک از آب با نانوجاذب ایرانی

رئیس شورای تأمین دام کشور با اشاره به واردات گوشت و نوسانات بازار، تأکید کرد: خودکفایی زمانی معنا 
پیدا می کند که هزینه های تولید کاهش یابد و بازار از نظر عرضه و تقاضا به تعادل برسد. خشکسالی، گرانی 
نهاده ها و ضعف در حمایت از دامداران خرد از جمله موانع اصلی تحقق کامل خودکفایی اســت.به گزارش 
ایسنا، در حالی که طی سال های اخیر بارها از خودکفایی در تولید گوشت قرمز سخن گفته شده، اما بازار 
داخلی همچنان با نوسانات قیمتی و کمبودهای مقطعی مواجه است. از یک سو واردات گوشت ادامه دارد و از 
سوی دیگر تولیدکنندگان داخلی با افزایش هزینه ها، کمبود نهاده و ضعف در حمایت های ساختاری روبه رو 
هســتند. در چنین شرایطی، رئیس شورای تأمین دام کشور در گفت وگو با ایسنا، از چالش های پیش روی 

تحقق واقعی خودکفایی سخن گفت و با اشاره به وضعیت فعلی تولید، بر لزوم بازنگری در......

مهلت تسویه نتیجه پایاپای در بازار ارز 
تجاری افزایش یافت

رفع تعهد ارزی فرش دستباف تسهیل شد

قرارداد فشارافزایی پارس جنوبی باید 
زودتر ابلاغ و تنفیذ شود 
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عراقچی: تقاضاهای غیرمعمول و خارج از چارچوب، باعث شکست مذاکرات خواهد شدگزیده خبر
قالیباف: باید کوشید کارایی و 

کارآمدی دین در اداره جامعه را 
به اثبات رساند

رئیس مجلس شورای اســلامی گفت: براســاس پیام رهبر انقلاب در بزرگداشت 
یکصدمین سالگرد بازتاسیس حوزه علمیه قم ، باید کوشید کارایی و کارآمدی دین 
در اداره جامعه را به اثبات رســاند هدفی که جز به پشتوانه حوزه های علمیه میسر 
نخواهد شد. به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی امروز در نطق پیش 
از دستور خود با تبریک ولادت امام رضا )ع( گفت: به همه مردم عزیز ایران مجددا 
ایــن ایام را تبریک می گویم و از همه محبین ایشــان طلب دعا برای انجام وظیفه 
بهتر در خدمت به مــردم دارم. وی در ادامه بیان کرد: پیام رهبر حکیم انقلاب در 
بزرگداشت یکصدمین سالگرد بازتاسیس حوزه علمیه قم یک متن دقیق و جامع بود 
که دستاوردهای تأثیرگذار این حوزه را از تشکیل تا امروز با نگاهی جدید برشمرده 
اســت و نقشه راه تحول برای رسیدن به حوزه پیشرو و سرآمد را به زیبایی تبیین 
کرده است. قالیباف اضافه کرد: عالمان، محققان و صاحب نظران و دست اندرکاران 
نه فقط در حوزه های علمیه بلکه در دانشــگاه و در کل نهاد علم کشور با دقت در 
مضامین این پیام به نکات ارزشمندی خواهند رسید. وی تاکید کرد: ایشان در این 
پیــام مهم ترین وظیفه حوزه را بلاغ مبین دانســتند و آن را تنها محدود به تبلیغ 
ندیدند بلکه آن را دامنه ای بزرگ انگاشته و فرمودند دامنه این بلاغ، گستره ای عظیم 
از معارف والای توحیدی تا وظایف شخصی شرعی و از تبیین نظام اسلامی و شاکله 
و وظایف آن تا سبک زندگی و محیط زیست و بسی عرصه ها و زوایای دیگر حیات 
بشری است. شاید بتوان تعبیر بلاغ مبین را به منزله شاه بیت پیام رهبری تلقی کرد 
و این مفهوم را مهم ترین مســئله و روح حاکم بر سراســر این پیام ایشان انگاشت. 
رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: به نظر می رسد بلاغ مبین در پیام ایشان به 
معنای این است که انسان چیزی از دین را فروگذار نکند و تلاش کند که دین را با 
همه ظرفیتش در جامعه محقق سازد. بر پایه همین جنبه از پیام رهبری  است که 
باید کوشید کارایی و کارآمدی دین در اداره جامعه را به اثبات رساند، هدفی که جز 

به پشتوانه حوزه های علمیه میسر نخواهد شد.

چهارمین ایستگاه مذاکرات؛ مسیر 
اعتمادسازی با گام های محتاطانه

چهارمین دور از مذاکرات ایران و آمریکا امروز در مسقط برگزار می شود. مذاکراتی 
که در امتداد سه دور رایزنی دیپلماتیک همچنان در چارچوب اعتمادسازی هسته ای 
و رفع تحریم ها دنبال می شود.به گزارش خبرنگار مهر، مسقط پایتخت عمان امروز 
یکشنبه ۲۱ اردیبهشــت، بار دیگر میزبان چهارمین دور از مذاکرات غیر مستقیم 
میان ایران و آمریکا خواهد بود.پیش از این سه دور از این مذاکرات در عمان و ایتالیا 
برگزار شده بود.ایستگاه اول دور نخست گفتگوهای غیر مستقیم جمهوری اسلامی 
ایران و ایالات متحده آمریکا نیز روز شنبه )۲۳ فروردین( با میانجی گری عمان در 
مسقط برگزار شد.در دور اول گفتگوها، طرفین توافق کردند که چارچوب مذاکرات 
»اعتماد ســازی و اطمینان بخشی نســبت به ماهیت صلح آمیز برنامه هسته ای از 
ســوی ایران« و در مقابل »رفع تحریم ها از ســوی آمریکا به صورت مؤثر« باشد.

موضوعات دیگر از جمله توانمندیهای دفاعی و مسائل منطقه ای موضوع گفتگوها 
نبوده و نخواهد بود.ســفر به مسکو پیش از آغاز دور دوم مذاکرات هسته ای ایران و 
آمریکا، وزیر امور خارجه کشورمان به روسیه سفر کرد. عراقچی هدف از انجام این 
سفر را ارسال نامه کتبی رهبر انقلاب به پوتین اعلام کرد.رئیس دستگاه دیپلماسی 
کشورمان در جریان سفر به مســکو با پوتین دیدار و ضمن ابلاغ پیام مقام معظم 
رهبری به پوتین، مذاکرات بســیار مفصل و خوبی در همه حوزه ها از جمله مسائل 
دوجانبه، منطقه ای و بین المللی با او داشت.چهارمین ایستگاه مذاکرات؛ مسیر اعتماد 
سازی با گام های محتاطانه ایســتگاه دوم دور دوم مذاکرات غیر مستقیم ایران و 
آمریکا روز شنبه )۳۰ فروردین( با میانجیگری عمان در رم برگزار شد. ریاست هیأت 
ایران در دور اول و دوم بر عهده »ســید عباس عراقچی« وزیر امور خارجه ایران و 
ریاست هیأت آمریکایی برعهده »اســتیو ویتکاف« مذاکره کننده ارشد آمریکایی 
بود. »مجید تخت روانچی« معاون سیاسی وزیرخارجه، »کاظم غریب آبادی« معاون 
حقوقی و بین الملل وزارت خارجه، »اســماعیل بقایی« سخنگوی وزارت خارجه و 
»بهزاد صابری« مشــاور وزیر خارجه از جمله کسانی بودند که عراقچی را همراهی 
می کردند. در دور دوم گفت وگوها در مورد چارچوب کلی مذاکرات بحث و گفت وگو 
شــد. خوش بینی ممکن اســت موجه باشــد اما فقط با احتیاط زیاد سید عباس 
عراقچی، وزیر امور خارجه کشورمان پس از انجام دور دوم گفتگوها، با انتشار مطلبی 
در صفحه شــخصی خود نوشت: جو نسبتاً مثبت در رم باعث پیشرفت در اصول و 
اهداف یک توافق احتمالی شــد. ما توضیح دادیم که چگونه برای بسیاری در ایران 
برجام دیگر به اندازه کافی خوب نیســت. برای آنان، آنچه از برجام باقی مانده تنها 
»درس های فراگرفته شده« از آن است. شخصاً به این برداشت تمایل دارم. وی افزود: 
گفتگوهای کارشناســی در روزهای آینده با هدف بررسی جزئیات آغاز خواهد شد. 
پــس از آن، ما در موقعیت بهتری برای قضاوت خواهیم بود. در حال حاضر، خوش 
بینی ممکن اســت موجه باشــد، اما فقط با احتیاط زیاد. برگزاری نشست فنی-

کارشناســی ایران و آمریکا در روز شنبه اسماعیل بقایی سخنگوی وزارت خارجه 
۲ اردیبهشــت خبر از تغییر زمان برگزاری نشست فنی و کارشناسی میان ایران و 
آمریکا خبر داد. به گفته بقایی، بنا به پیشنهاد عمان و توافق هیأت های نمایندگی 
ایران و آمریکا، جلســه مشورتی فنی دو کشور که قرار بود در چارچوب گفتگوهای 
غیرمستقیم دو طرف در روز چهارشنبه برگزار شود، به روز شنبه آینده، همزمان با 
حضور رؤسای هیأت های دو کشور، موکول شد. چهارمین ایستگاه مذاکرات؛ مسیر 
اعتماد ســازی با گام های محتاطانه سفر به چین در آستانه دور سوم از مذاکرات 
هســته ای ایران و آمریکا، عراقچی ســفری را به پکن انجام داد. این سفر پیام های 
مهمی در خود داشت که فراتر از رایزنی های معمول دیپلماتیک قابل ارزیابی است. 
این ســفر، به ویژه پیش از برگزاری نشســت کارشناسی ایران و آمریکا و همچنین 
فاصله کوتاه تا دور سوم مذاکرات، انجام شد، نشان دهنده آن است که تهران به دنبال 
تنظیم دقیق تر معادلات مذاکراتی از طریق هماهنگی با بازیگران مؤثر منطقه ای و 

جهانی است.

مذاکرات تجاری آمریکا و چین؛ 
صلحی در کار نیست

چین و آمریکا، روز شــنبه اولین دیدار بزرگ خود 
در مورد جنــگ تجاری را آغاز کردنــد تا از آنچه 
تحلیلگــران آن را وضعیــت باخت-باخــت برای 
اقتصادهایشان توصیف می کنند، عقب نشینی کنند، 
امــا وضوح زیادی در مورد اینکه بــرد برای هر دو 
طــرف چگونه خواهد بود، وجــود ندارد.به گزارش 
ایســنا، چین در مرکز جنگ تجاری جهانی دونالد 
ترامپ، رئیس جمهور آمریکا قرار دارد که بازارهای 
مالی را آشــفته کرده، زنجیره های تامین را مختل 
کرده و ریســک رکود شــدید اقتصادی در سراسر 

جهان را افزایش داده است.واشــنگتن می خواهد کسری تجاری خود با پکن را کاهش دهد 
و چین را متقاعد کند که از آنچه آمریکا، مدل اقتصادی مرکانتیلیســتی می نامد، دســت 
بکشد و سهم بیشتری در مصرف جهانی داشته باشد. این امر، از جمله موارد دیگر، مستلزم 
اصلاحات داخلی دشــوار اســت.پکن در برابر هرگونه دخالت خارجی در مسیر توسعه خود 
مقاومت می کند، زیرا پیشــرفت صنعتی و فناوری را برای جلوگیری از تله درآمد متوســط   

بســیار مهم می داند.دولتمردان چین می خواهند واشنگتن، تعرفه ها را حذف کند، مشخص 
کند که می خواهد چین چه چیزهایی را بیشــتر بخرد و در صحنه جهانی، به شکل برابر با 
آنها رفتار شــود.به نظر می رسد دو طرف بســیار از هم فاصله دارند و در معرض خطر یک 
پیامد بزرگ نســبت به اولین جنگ تجاری شــان در دوره اول ریاست جمهوری ترامپ قرار 
گرفته اند.تحلیلگران می گویند در حالی که اســکات بســنت، وزیر خزانه داری و جیمیسون 
گریر، مذاکره کننده تجاری ارشد آمریکا، با هه لیفنگ، تزار اقتصادی چین، در سوئیس دیدار 
می کنند، هیچ یک از این نتایج واقع بینانه به نظر نمی رسد.تعرفه های سه رقمی و دو طرفه، 
تنها نقطه تنش در این مذاکرات نیســتند. مسائل غیرتجاری مانند فنتانیل، محدودیت های 
فناوری و ژئوپلیتیک از جمله جنگ در اوکراین، احتمالا مســیر هرگونه راه حلی برای جنگ 
تجاری که اقتصاد جهانی را مختل می کند، پیچیده تر خواهد کرد.در نشانه ای از اینکه مسائل 
غیرتعرفه ای در این مذاکرات، تا چه حد دخیل هستند، یک منبع آگاه از برنامه ها به رویترز 
گفت: چین یک مقام ارشــد امنیت عمومی را به مذاکرات فرســتاده است.اسکات کندی، 
متخصص امور تجاری چین در مرکز مطالعات استراتژیک و بین المللی در واشنگتن، گفت: 
آنها قرار نیســت در مذاکرات اخیر چیزی را حل کنند و فقط سعی می کنند مشخص کنند 
که آیا قرار است فرآیندی وجود داشته باشد یا خیر و موارد دستور کار چه خواهد بود.بهترین 
سناریو برای بازارهای مالی در این مرحله اولیه، توافقی برای کاهش تعرفه ها از بیش از ۱۰۰ 
درصد، به سطوحی است که به محصولات اجازه می دهد به هر دو طرف جریان داشته باشند، 
اما همچنان برای کسب و کارهای آمریکایی و چینی، سنگین خواهد بود.ترامپ که جزئیات 
توافق تجاری جدید بین آمریکا و انگلیس را رونمایی کرد، اعلام کرده اســت که تعرفه های 
تنبیهــی ۱۴۵ درصد آمریکا بر پکن احتمالا کاهــش خواهد یافت و روز جمعه، برای اولین 
بار رقم جایگزینی را مطرح کرد و در شــبکه اجتماعی »تروث سوشال« خود گفت که ۸۰ 
درصد، درســت به نظر می رسد. حتی این رقم ۲۰ واحد بالاتر از سطحی است که ترامپ در 
مبارزات انتخاباتی سال گذشته متعهد به وضع مالیات بر کالاهای چینی شده بود و مشخص 
نیســت که اگر این رقم توسط تیم مذاکره کننده او در طول آخر هفته ارائه شود، تیم چین 
چگونه با آن برخورد خواهد کرد.رایان هاس، مدیر »مرکز چین جان ال. تورنتون« در موسسه 
بروکینگز، گفت: انتظار دارم پکن برای دریافت همان معافیت ۹۰ روزه از تعرفه هایی که سایر 
کشورها برای ایجاد شرایط مساعد برای مذاکرات دریافت کردند، اصرار کند.وی افزود: بعید 
است پیشرفتی حاصل شود. از آنجایی که تصمیمات آمریکا برای افزایش تعرفه ها خودسرانه 
گرفته شده است، تصمیم برای کاهش تعرفه ها نیز می تواند به همین شکل، خودسرانه گرفته 
شود.اکثر تحلیلگران انتظار معافیت ندارند. اما کاهش تعرفه ها، هر چقدر هم کوچک، و توافق 
برای مذاکرات بعدی که در نهایت می تواند مسائل غیرتجاری مانند فنتانیل را در بر بگیرد، 

همچنان از نظر سرمایه گذاران به عنوان یک نتیجه مثبت تلقی می شود.

وزیر امور خارجه گفت: اگر هدف مذاکرات، اطمینان از این باشــد که ایران ســلاح اتمی 
نداشــته باشد، این موضوع کاملا در دســترس خواهد بود. تقاضاهای غیرمعمول و خارج 
از چارچوب، باعث شکســت مذاکرات خواهد شد. به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس 
عراقچی، وزیر امور خارجه پیش از ســفر به مسقط، با اشــاره به برنامه ریزی ها برای دور 
چهارم مذاکرات، اظهار کرد: روز گذشته سفری به ۲ کشور منطقه قطر و عربستان داشتم 
و امروز نیز عازم مسقط برای شرکت در دور بعدی مذاکرات هستیم. وی ادامه داد: امروز 
صبح مشورت های بیشــتری را در تهران داشتیم و امیدواریم در مذاکرات امروز به نقطه 
تعیین کننده ای برسیم.عراقچی با انتقاد از صحبت های ضد و نقیض مقامات آمریکایی در 
ارتباط با این مذاکرات و خواسته هایشــان در این فرایند؛ گفت: ما متأسفانه صحبت های 
ضد و نقیضی از ســوی آنها می شنویم و صحبت های طرف مقابل در داخل میز مذاکره و 

بیرون از مذاکره مواضع متفاوتی اســت و این یکی از مشکلات ما در این مذاکرات است.
وزیر امور خارجه گفت: برعکس طرف مقابل ایران مواضع شناخته شده ای دارد ما بر یک 
خط مســتقیم حرکت کرده ایم.وی افزود: غنی سازی یکی از دستاوردها و افتخارات ملت 
ایران اســت که برای آن هزینه سنگینی پرداخت شــده و خون دانشمندان هسته ای ما 
پای آن ریخته شــده که قطعاً قابل مذاکره نیســت.عراقچی گفت: برنامه هسته ای ایران 
از پایه های حقوقی و قانونی قوی برخوردار اســت و همــواره تحت نظارت آژانس بوده و 
خواهد بود و و داشــتن فناوری صلح آمیز هســته ای جز حقوق مردم ایران است که قابل 
مذاکره و معامله نیســت. عراقچی گفت: همواره گفته ایم که البته اگر سوالاتی، ابهاماتی و 
نگرانی هایی وجود داشــته باشد، آماده ایم که اعتمادسازی بکنیم، آماده ایم که اقداماتی را 
انجام بدهیم که اعتماد بیشتری جلب شود، این منطق ما همیشه بوده است. در مذاکرات 

گذشــته هم منطق ما همین بود، الان هم بر اساس همین منطق ما به طرف های مقابل 
خودمــان طرحی که می تواند تضمین کند که برنامه هســته ای ایــران همواره صلح آمیز 
خواهد بود را ارائه دادیم و آنها هم طرح خودشان را دادند، ولی همانطور که عرض کردم 
ایده های متناقضی را ما از آنها شــاهد هســتیم.وی خاطرنشــان کرد: من به هر حال در 
آســتانه دور جدید مذاکرات لازم هست تکرار کنم که حقوق مردم ایران کاملًا مشخص 
است، اصول و مواضع ما در برنامه هسته ای کاملًا روشن است و اینها چیزهایی نیست که 
قابل مصالحه یا قابل معامله کردن باشد ولی برای اعتمادسازی، برای شفاف سازی بیشتر 
از آنچه که اســت، ما آمادگی را داریم و امیدوار هستیم که طرف مقابل هم با یک منطق 
مذاکراتی روشن بیاید.وزیر خارجه جمهوری اسلامی ایران تصریح کرد: مباحث مذاکراتی 
در پشت میز مذاکره باید انجام شود و طرح رسانه ای آنها بر خلاف منش مذاکرات هست 
و جدیت و اراده طرف مقابل را زیر ســوال می برد.وی گفت: ما امیدوار هستیم که در این 
دوره از مذاکــرات بتونیم یک دور مذاکرات کاملًا ســازنده و رو بــه جلو با حفظ مواضع 
اصولی جمهوری اســلامی ایران داشته باشــیم.وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران 
تصریح کرد: من بارها گفته ام و تکرار می کنم اگر غرض این هســت که اطمینان حاصل 
شــود که جمهوری اسلامی ایران سلاح هســته ای نخواهد داشت این کاملًا قابل حصول 
است و توافقی که این مضمون را بخواهد داشته باشد، حتماً قابل دسترسی است ولی اگر 
طرف مقابل تقاضاهای غیرمعقول و غیر واقعی داشته باشند، تقاضاهایی که قابل عملیاتی 
شدن نیست، داشته باشند، طبیعی است که مذاکره با مشکل مواجه خواهد شد.عراقچی 
در پاســخ به ســوالی در مورد اینکه همانطور که شما اشــاره کردید آمریکایی ها مواضع 
ضد و نقیضی به خصوص در ۲ هفته اخیر داشــته اند با توجه به این موضوع، چشــم انداز 
هیئت ایران در دور چهارم مذاکرات چیســت، گفت: ما در مذاکرات گذشته با یک فضای 
مثبت و ســازنده مواجه بودیم، طرف مقابل ما اصرار داشته است که دارای جدیت است 
و علاقه مند به رســیدن به یک توافق است، منتها این جدیت برای خودش الزاماتی دارد 
و یکی از مواضعی که آنها در خارج از محیط مذاکره می گیرند مواضع رســانه ای متناقض 
است که این روند مذاکره را دچار ابهام می کند و از مسیر صحیح و سالم خودش مقداری 
خارج می کند.وزیر خارجه خاطرنشــان کرد: ما البتــه درک می کنیم که آنها به هر حال 
مخاطبین مختلفی دارند، شــاید پاســخگوی خیلی جاها باید باشند، عواملی هستند که 
فشار می آورند، عواملی هستند که دنبال جنگ افروزی هستند، همه اینها را ما می فهمیم، 
ولی این موضوع مشــکل آنهاست، نه مشکل ما و مشکل مذاکره نباید باشد. در پشت میز 
مذاکره یک اصول و یک مرامی هســت که باید رعایت شود و از طریق رسانه ها نمی توان 
مذاکره کرد.وی تاکید کرد: در عین حال ما انتظار مواضع ثابت و ثابت قدم از طرف مقابل 
داریم؛ همانطور که مواضع جمهوری اســلامی ایران کاملًا ثابت، اصولی و بنیادین است.

عراقچی در پاسخ به سوالی در مورد مدت زمان این دور از مذاکرات گفت: مذاکرات، امروز 
ظهر برگزار می شــود و اینکه چقدر طول بکشد، بســتگی به این دارد که فضای مذاکره 
چگونه باشــد و چگونه جلو برویم.وی افزود: تیم کارشناسی ما از قبل رفته و مستقر شده 
است و در صورت لزوم از آنها استفاده خواهیم کرد و طرف مقابل هم به هر حال هر تیمی 
که خودشــان صلاح دانستند، حتماً همراه خواهند داشــت. عراقچی ادامه داد: مذاکرات 

همچنان غیرمستقیم خواهد بود و از طریق وزیر امور خارجه عمان انجام خواهد شد.

چین و آمریــکا، روز شــنبه اولین دیدار 
بزرگ خــود در مورد جنــگ تجاری را 
آغاز کردند تــا از آنچه تحلیلگران آن را 
وضعیت باخت-باخت برای اقتصادهایشان 
اما  کنند،  عقب نشــینی  می کنند،  توصیف 
وضوح زیادی در مورد اینکه برد برای هر 
دو طرف چگونه خواهد بود، وجود ندارد. به 
گزارش ایسنا، چین در مرکز جنگ تجاری 
جهانی دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا 
قــرار دارد که بازارهای مالی را آشــفته 
کرده، زنجیره هــای تامین را مختل کرده 
و ریسک رکود شدید اقتصادی در سراسر 
جهان را افزایش داده اســت. واشــنگتن 
می خواهد کســری تجاری خود با پکن را 
کاهش دهــد و چین را متقاعد کند که از 
آنچه آمریکا، مدل اقتصادی مرکانتیلیستی 

می نامد، دست بکشد و سهم بیشتری در مصرف جهانی داشته باشد. این امر، از جمله 
موارد دیگر، مســتلزم اصلاحات داخلی دشوار است. پکن در برابر هرگونه دخالت 
خارجی در مسیر توســعه خود مقاومت می کند، زیرا پیشرفت صنعتی و فناوری را 
برای جلوگیری از تله درآمد متوسط   بسیار مهم می داند.دولتمردان چین می خواهند 
واشــنگتن، تعرفه ها را حذف کند، مشخص کند که می خواهد چین چه چیزهایی را 
بیشــتر بخرد و در صحنه جهانی، به شــکل برابر با آنها رفتار شود. به نظر می رسد 
دو طرف بســیار از هم فاصله دارند و در معرض خطر یک پیامد بزرگ نســبت به 
اولین جنگ تجاری شــان در دوره اول ریاســت جمهوری ترامپ قــرار گرفته اند. 
تحلیلگران می گویند در حالی که اسکات بسنت، وزیر خزانه داری و جیمیسون گریر، 
مذاکره کننده تجاری ارشــد آمریکا، با هه لیفنگ، تزار اقتصادی چین، در سوئیس 
دیدار می کنند، هیچ یک از این نتایج واقع بینانه به نظر نمی رســد. تعرفه های ســه 
رقمی و دو طرفه، تنها نقطه تنش در این مذاکرات نیستند. مسائل غیرتجاری مانند 
فنتانیل، محدودیت های فناوری و ژئوپلیتیک از جمله جنگ در اوکراین، احتمالا مسیر 
هرگونه راه حلــی برای جنگ تجاری که اقتصاد جهانی را مختل می کند، پیچیده تر 
خواهد کرد. در نشــانه ای از اینکه مسائل غیرتعرفه ای در این مذاکرات، تا چه حد 
دخیل هستند، یک منبع آگاه از برنامه ها به رویترز گفت: چین یک مقام ارشد امنیت 
عمومی را به مذاکرات فرســتاده است. اسکات کندی، متخصص امور تجاری چین 
در مرکز مطالعات استراتژیک و بین المللی در واشنگتن، گفت: آنها قرار نیست در 
مذاکرات اخیر چیزی را حل کنند و فقط ســعی می کنند مشخص کنند که آیا قرار 
است فرآیندی وجود داشته باشد یا خیر و موارد دستور کار چه خواهد بود. بهترین 
ســناریو برای بازارهای مالی در این مرحله اولیــه، توافقی برای کاهش تعرفه ها از 
بیش از ۱۰۰ درصد، به ســطوحی اســت که به محصولات اجازه می دهد به هر دو 
طرف جریان داشته باشــند، اما همچنان برای کسب و کارهای آمریکایی و چینی، 
سنگین خواهد بود. ترامپ که جزئیات توافق تجاری جدید بین آمریکا و انگلیس را 
رونمایی کرد، اعلام کرده اســت که تعرفه های تنبیهی ۱۴۵ درصد آمریکا بر پکن 
احتمالا کاهش خواهد یافت و روز جمعــه، برای اولین بار رقم جایگزینی را مطرح 
کرد و در شــبکه اجتماعی »تروث سوشــال« خود گفت که ۸۰ درصد، درست به 
نظر می رســد. حتی این رقم ۲۰ واحد بالاتر از سطحی است که ترامپ در مبارزات 
انتخاباتی سال گذشته متعهد به وضع مالیات بر کالاهای چینی شده بود و مشخص 
نیســت که اگر این رقم توســط تیم مذاکره کننده او در طول آخر هفته ارائه شود، 
تیم چین چگونه با آن برخورد خواهد کرد. رایان هاس، مدیر »مرکز چین جان ال. 
تورنتون« در موسسه بروکینگز، گفت: انتظار دارم پکن برای دریافت همان معافیت 
۹۰ روزه از تعرفه هایی که سایر کشورها برای ایجاد شرایط مساعد برای مذاکرات 
دریافت کردند، اصرار کند. وی افزود: بعید است پیشرفتی حاصل شود. از آنجایی 

که تصمیمــات آمریکا برای افزایش 
تعرفه ها خودسرانه گرفته شده است، 
تصمیم بــرای کاهــش تعرفه ها نیز 
می تواند به همین شــکل، خودسرانه 
گرفته شــود. اکثر تحلیلگران انتظار 
تعرفه ها،  اما کاهش  ندارند.  معافیت 
هــر چقدر هــم کوچــک، و توافق 
بــرای مذاکرات بعدی که در نهایت 
می تواند مســائل غیرتجــاری مانند 
فنتانیل را در بر بگیرد، همچنان از نظر 
ســرمایه گذاران به عنوان یک نتیجه 
مثبت تلقی می شود. تنش زدایی موقتی 
در حالی که هر دو طرف ممکن است 
بتوانند هرگونه عقب نشینی را به عنوان 
یک پیروزی زودهنگام برای مخاطبان 
داخلی خود جلوه دهند، کارخانه های 
چینی و کارگران آنها احتمالا در ماه های آینده رنج تعرفه ها را احساس خواهند کرد 
و آمریکایی ها هم با افزایش قیمت ها و بیکاری مواجه هســتند و علت اصلی جنگ، 
همچنــان به قوت خود باقی می ماند. محیط تجارت جهانی نامتوازن که در آن اکثر 
اقتصادهای جهان در بخــش عرضه، به تولید مقرون به صرفه و کارآمد چین بیش 
از حد وابســته هســتند و به مصرف کنندگان ثروتمند آمریکایی برای تقاضا متکی 
هستند، یک هفته ای اصلاح نخواهد شد. اما در حال حاضر بازارها حداقل از این بابت 
آسوده خاطر هستند که قدرت های بزرگ جهان، فرصتی برای عقب نشینی از مسیر 
تهدیدهای فزاینده ای دارند که سرمایه گذاران از سرایت آن از تجارت به امور مالی 
و ســایر حوزه ها، بیمناک هستند. بر اساس گزارش رویترز، لین سونگ، اقتصاددان 
ارشــد چین بزرگ در بانک آی ان جی، انتظار دارد هرگونه کاهش تنش، تعرفه ها 
را مطابق با وعده های پیــش از انتخابات ترامپ، به حدود ۶۰ درصد بازگرداند. با 
این حال، این رقم همچنان بالا خواهد بود. مذاکرات ادامه دارد مقامات آگاه اعلام 
کرده اند مذاکرات تجاری روز شــنبه میان آمریکا و چین، پایان یافت و قرار است 
روز یکشنبه ادامه پیدا کند. دونالد ترامپ پس از اولین روز مذاکرات میان مقامات 
ارشــد آمریکایی و چینی در ژنو، از »بازتنظیم کامل« روابط تجاری آمریکا و چین 
اســتقبال کرده است. رئیس جمهور آمریکا از مذاکرات »بسیار خوب« تمجید کرد 
و آنها را »بازتنظیم کامل« مذاکره شــده به شیوه ای دوستانه اما »سازنده« دانست. 
وی اوایل روز یکشنبه در »تروث سوشال« نوشت: می خواهیم به نفع چین و آمریکا، 
شاهد گشــایش چین به روی تجارت آمریکایی باشیم و در ادامه، افزود: پیشرفت 
بزرگی حاصل شده است اما جزئیات بیشتری در مورد پیشرفت ارائه نکرد. مقامات 
آمریکایی از جمله بســنت و گریر هنگام ترک هتل خود در مسیر مذاکرات لبخند 
می زدند. بسنت از صحبت با خبرنگاران خودداری کرد. همزمان، ون های مرسدس 
با شیشــه های دودی در حال خروج از هتلی که هیئت چینی در آن اقامت داشــت، 
مشاهده شــدند. اما هیچ یک از دو طرف، پس از مذاکرات هیچ بیانیه ای در مورد 
محتوای مذاکرات صادر نکردند و هیچ پیشرفت خاصی در جهت کاهش تعرفه های 
کمرشکن نشان ندادند. هاوارد لوتنیک، وزیر بازرگانی آمریکا، روز جمعه به شبکه 
فاکس نیوز گفت: رئیس جمهور مایل است این موضوع را با چین حل و فصل کند. او 
مایل است اوضاع را آرام کند. کارولین لیویت، دبیر مطبوعاتی ترامپ، تصریح کرد 
که آمریکا، تعرفه ها را به صورت یکجانبه کاهش نخواهد داد و چین باید امتیازاتی 
بدهد. بر اساس گزارش گاردین، گای پارملین، وزیر اقتصاد سوئیس، روز جمعه با 
هر دو طرف در ژنو دیدار کرد و گفت که همین که مذاکرات در حال انجام است، 
خود یک موفقیت است. وی روز جمعه به خبرنگاران گفت: اگر یک نقشه راه بتواند 
پدیدار شــود و آنها تصمیم بگیرند که به بحث ها ادامــه دهند، این امر تنش ها را 

کاهش خواهد داد.

فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایران به مناســبت گرامیداشــت هفته هلال احمر در پیامی خطاب به پیرحســین کولیوند، رئیس 
جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه جمعیت هلال احمر یاری رسان و قوت قلب مردم در بلیات و امدادرسانی هاست، 
بر ضرورت حضور گســترده تر و موثرتر ســازمان صلیب سرخ جهانی و هلال احمر کشورهای اسلامی در فلسطین اشغالی تأکید و تصریح 
کرد: نهادهای بین المللی به تکالیف انســانی خود برای مقابله با خوی ســبعانه رژیم ســفاک صهیونی در ممانعت از کمک رســانی های 
ضروری به فلسطین اشغالی عمل کنند.به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی ارتش، متن پیام امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی، 
به شــرح زیر اســت:برادر ارجمند آقای دکتر پیرحســین کولیوند رئیس محترم جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران سلام علیکم روزها و هفته گرامی داشت خدمات 
هلال احمر جمهوری اسلامی ایران، یادآور تلاش خالصانه و بی منتی است  که ریشه در تاریخ و فرهنگ غنی ایران و نوع دوستی و اعتقادات مردم این سرزمین کهن دارد. 
اقدامات این جمعیت ارزش مدار با داوطلبانی عاشق، کاردان و دلداده خدمت، آنگاه دلنشین تر شده که پیش از آنکه دست نیازی به سویشان روانه شود، یاری رسان و قوت 
قلب مردم در بلیات و امدادرسانی ها بوده و در حادثه تلخ و دردناک بندر شهید رجایی و  همچنین عرصه های مهم و متعدد اجتماعی، موثر و امید بخش، حاضر شده اند.

نه تنها در ایران که در کنش های بشر دوستانه و کمک رسانی ها فراتر از مرزها از جمله لبیک به اشاره رهبر معظم انقلاب اسلامی در کمک به مردم غزه و لبنان و ارسال 
محموله های امدادی با وجود کارشــکنی های رژیم غاصب صهیونی، اقدامات ارزشــمند و انسان دوستانه هلال احمر جمهوری اسلامی ایران می درخشد.

مشــاور و دستیار رهبری انقلاب، با حضور در منزل شهید حسین امیرعبداللهیان، با خانواده وی 
دیدار و گفت وگو و از اقداماتش در عرصه سیاست خارجی و محور مقاومت قدردانی کرد.به گزارش 
ایسنا، محمد مخبر در این دیدار اظهار کرد: او از جمله مدیران شجاع، بااخلاص و بصیر کشور بود 
که با درک عمیق از تحولات منطقه و جهان، همواره مدافع منافع ملت ایران و پشــتیبان جبهه 
مقاومت اسلامی بود.وی ادامه داد: دکتر امیرعبداللهیان در طول سال های خدمت خود در عرصه 
سیاست خارجی، نشان داد که با روحیه انقلابی، می توان در برابر فشارهای بین المللی ایستاد و در 

عین حال زبان گویای ملت مظلوم و مقتدر ایران و صدای رسای حق طلبی در جهان بود.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تأکید کرد: خانواده شهدای خدمت، ادامه دهنده راه ایثار 
و فداکاری عزیزان خود هستند و نقش آنان در حفظ و ترویج فرهنگ شهادت و خدمت، بسیار ارزشمند و الهام بخش است.  معاون اول دولت سیزدهم تاکید کرد: تداوم راه و اندیشه 
شهید رئیسی و شهید امیرعبداللهیان ضروری است و وظیفه خود می دانیم با تأسی به نگاه راهبردی رئیس جمهور شهید و شهدای پرواز اردیبهشت، مسیر خدمت صادقانه آنها به مردم 

و نظام اسلامی را ادامه دهیم.

فرمانده کل ارتش در پیام گرامیداشــت هفته هلال احمر تأکید کرد

ضرورت حضور موثرتر صلیب سرخ جهانی در فلسطین اشغالی
دیدار مشاور و دستیار رهبری انقلاب با خانواده 

شهید امیرعبداللهیان

مذاکرات تجاری آمریکا و چین؛ صلحی در کار نیست
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گزیده خبرگزیده خبر قرارداد فشارافزایی پارس جنوبی باید زودتر ابلاغ و تنفیذ شود 

رئیس شورای تأمین دام کشور عنوان کرد

تحقق خودکفایی در تولید گوشت نیازمند کاهش هزینه ها و ثبات بازار

فرمانده قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیاء )ص( گفت: بــا توجه به اهمیت فوق العاده بالای 
زمان در طرح فشــار افزایی، از کارفرما درخواست داریم در ابلاغ و تنفیذ قراردادها تسریع 
کنند.  به گزارش ایســنا، سردار عبدالرضا عابد، امروز در حاشیه نمایشگاه بین المللی نفت 
ایران در نشستی خبری  با اشاره به نقش قرار گاه در طرح فشار افزایی گاز پارس جنوبی 
گفت: طرح فشار افزایی گاز پارس جنوبی طرحی راهبردی و بسیار مهم است که با اجرایی 
شدن این طرح، از تشدید ناترازی انرژی جلوگیری خواهد شد، این طرح توسط کارفرمای 
که شــرکت ملی نفت بوده به ۷ هاب تقسیم بندی شــده و ۲ هاب از این ۷ هاب توسط 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص( اجرا می شود.وی افزود: پیگیری ها و جلسات زیادی 
با کارفرما داشته ایم و تمام تلاشمان این بود که به شرکت ملی نفت کمک کنیم بهترین 
طراحی و بهترین ســناریو برای اجرای طرح فشار افزایی انتخاب شود که این امر محقق 
شد؛ بدین صورت که شرکت ملی نفت با هوشمندی کامل طرح را به گونه ای پیش برد که 
در این طرح حداکثر اســتفاده از توان داخل و ساخت داخل خواهد شد.  فرمانده قرارگاه 
ســازندگی خاتم الانبیاء )ص( با بیان اینکه در ادامه و پس از امضاء قرادادهای طرح فشار 

افزایــی، قرارگاه با توان فنی و مهندســی و زیرســاخت های در اختیار، از جمله یاردهای 
شرکت صدرا دربوشــهر اعلام آمادگی خود را برای شروع بکار به شرکت ملی نفت اعلام 
کرد، گفت: البته با هماهنگی کارفرمابرخی کارهای قابل انجام در حوزه مهندسی و منبع 
یابی، مذاکره با ســازندگان کالا و تجهیزات و آماده ســازی یارد صدرا در جنوب را شروع 
کرده ایم.  وی با بیان اینکه این مقدار از کار که شروع کرده ایم با توجه به اهمیت فوق العاده 
بالای زمان در طرح فشار افزایی، از نظر خودمان اصلًا رضایت بخش نیست، گفت: در این 
راســتا از کارفرمای درخواست داریم در ابلاغ و تنفیذ قراردادها تسریع کنند.سردار عابد با 
بیان اینکه در حال حاضر قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص( حدود ۴۰۰ پروژه فعال در 
دســت اجراء دارد که با بکارگیری حدود ۱۰۰۰ پیمانکار، مشاور و سازنده تجهیزات این 
پروژه ها اجراء می شــوند، گفت: از جمله پروژه های راهبــردی و بزرگ قرارگاه می توان به 
پالایشگاه بنزین سازی مهر خلیج فارس اشاره کرد.وی افزود: پالایشگاه ستاره خلیج فارس 
با ظرفیت تولید روزانه ۴۱ میلیون لیتر بنزین که بزرگترین پالایشگاه در نوع خود در دنیا 
بوده، قبلًا توســط قرارگاه ساخته شده و در حال بهره برداری است، اظهار کرد: پالایشگاه 

مهر خلیج فارس هم با ظرفیت تولید روزانه ۱۲ میلیون لیتر توســط این قرارگاه در حال 
ساخت اســت که با به بهره برداری رسیدن این پالایشگاه در آینده نزدیک کمک شایانی 
به رفع ناترازی و جلوگیری از خروج ارز از کشــور برای تامین بنزین خواهد شد. فرمانده 
قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیاء )ص( با بیان اینکه  پروژه بسیار راهبردی و مهم دیگر که 
طبق برنامه ریزی های انجام شده تا پایان سال جاری به بهره برداری خواهد رسید؛ راه آهن 
چابهار به زاهدان است، گفت: این خط ریلی با ظرفیت جابجایی سالیانه حدود ۱ میلیون 
تن بار و ۲ میلیون مسافر نقش بسیار بزرگی در توسعه استان سیستان و بلوچستان وهم 

چنین درآمدزایی برای کشور از محل ترانزیت کالا خواهد داشت.
سردار عابد با بیان اینکه پروژه آبرسانی به زاهدان و شهرهای اطراف از دشت تهلاب توسط 
قرارگاه در حال اجرا است، گفت: با بهره برداری از این طرح سالانه حدود ۴۷ میلیون متر 
مکعب از دشت تهلاب به شهر زاهدان و شهرهای اطراف آبرسانی خواهد شد که دستاورد 

بسیار مهمی برای هموطنانمان در استان سیستان و بلوچستان است.
سردار عابد با بیان اینکه پروژه راهبردی دیگر قرارگاه احداث جاده جلفا آقبند است که یک 
جاده ترانزیتی محســوب شده و ضمن توسعه روابط کشور با همسایگان شمالی، ارزآوری 
مناســبی از محل ترانزیت کالا ایجاد می کند، اظهار کرد: در بخش دریایی، قرارگاه تعداد 
زیادی پروژههای ســاخت بنادر، اســکله، آبگیر، لایروبی بنادر و ساخت کشتی در جنوب 
و شــمال کشور در دســت اجراء دارد. وی گفت: در حوزه ICT هم تعدادی پروژه مهم و 
راهبردی با هدف پایدار سازی و همچنین توسعه شبکه ها و زیر ساخت های ارتباطی توسط 
این قرارگاه در حال اجراء اســت. سردار عابد با بیان اینکه قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء 
)ص( پیمانکار قطعه دوم خط انتقال آب جایگزین از ســد طالقان به البرز و تهران است، 
گفــت: خط انتقال موجود با قطر ۱۱۰۰ میلیمتر که بیش از ۷۰ ســال قدمت دارد دچار 
فرسودگی شده و قابلیت تحمل فشار آب با دبی تخصیص داده شده برای تهران و البرز را 
ندارد.   وی افزود: بر اساس مطالعات وزارت نیرو این خط فرسوده نیاز به جایگزین شدن با 
خط جدید با قطر ۲۰۰۰ میلیمتر دارد؛ از طرفی با پایش اطلاعات منابع آب در ۱۰ سال 
گذشته، پایدارترین منبع آبی دو استان البرز و تهران در حال حاضر، سد طالقان است که 
این مطالب اهمیت اقدام سریع در اجرای این خط لوله برای رفع تنش آبی در استان های 
البرز و تهران را نشان می دهد. فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص( با بیان اینکه با 
توجه به اهمیت بسیار زیاد اجرای سریع این خط لوله، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( 
ماشین آلات و تجهیزات بسیار زیادی را در این پروژه به کارگیری کرده و در هر نقطه ای 
که رفع معارضین آن توسط کارفرما انجام شده، گفت: اکیپ های کاری را مستقر کرده ایم؛ 
بطوریکه تمام جبهه های کاری آزاد شده بلافاصله شروع به کار می شود و عملیات اجرایی 

آن در سریع ترین زمان ممکن به پایان می رسد.

رئیس شــورای تأمین دام کشور با اشــاره به واردات گوشت و نوســانات بازار، تأکید کرد: 
خودکفایــی زمانی معنا پیدا می کند که هزینه های تولیــد کاهش یابد و بازار از نظر عرضه 
و تقاضا به تعادل برسد. خشکســالی، گرانی نهاده ها و ضعف در حمایت از دامداران خرد از 
جمله موانع اصلی تحقق کامل خودکفایی است.به گزارش ایسنا، در حالی که طی سال های 
اخیر بارها از خودکفایی در تولید گوشت قرمز سخن گفته شده، اما بازار داخلی همچنان با 
نوســانات قیمتی و کمبودهای مقطعی مواجه است. از یک سو واردات گوشت ادامه دارد و از 
ســوی دیگر تولیدکنندگان داخلی با افزایش هزینه ها، کمبود نهاده و ضعف در حمایت های 
ساختاری روبه رو هســتند. در چنین شرایطی، رئیس شورای تأمین دام کشور در گفت وگو 
با ایسنا، از چالش های پیش روی تحقق واقعی خودکفایی سخن گفت و با اشاره به وضعیت 
فعلی تولید، بر لزوم بازنگری در سیاســت های حمایتی و تولیدی تأکید کرد.خودکفایی در 
تولید گوشت، مفهومی وابسته به ثبات تولید و ظرفیت صادرات  منصور پوریان در گفت وگو 
با ایســنا، در واکنش به مباحث مطرح شــده درباره واردات گوشــت از برزیل با برند ایرانی 
گفت: خودکفایی مفهومی چندبعُدی اســت و تنها زمانی معنا پیدا می کند که تولید داخلی 
پاسخگوی نیاز کشور باشد و حتی امکان صادرات نیز فراهم شود. اما در شرایط فعلی، با توجه 
به خشکسالی، فقر مراتع، هزینه بالای تولید و ضعف مدیریت تولید، دستیابی به خودکفایی 
واقعی با چالش هایی جدی مواجه اســت.وی افزود: زمانی می توان از خودکفایی سخن گفت 
که هزینه تولید در کشــور پایین باشــد و ظرفیت تولید به میزانی برسد که علاوه بر تأمین 
نیاز داخلی، امکان صادرات دام و گوشــت نیز وجود داشــته باشد. اما در حال حاضر، تمام 
تولید داخلی صرف تأمین بازار داخلی می شــود و همین بازار نیز با نوسانات و کسری هایی 
مواجه اســت.پوریان با تأکید بر اینکه هزینه های بالای تولید موجب کاهش صرفه اقتصادی 
دامداری و محدود شــدن تولیدهای خانگی و روستایی شده است، اظهار کرد: در سال های 
اخیر، افزایش مداوم قیمت نهاده ها باعث شده بسیاری از دامداران کوچک توان ادامه فعالیت 
نداشته باشند.رئیس شورای تأمین دام کشور با اشاره به نیاز مستمر برخی از مصرف کنندگان 

عمده نظیر صنایع فرآوری گوشــت، پادگان ها و سایر مراکز بزرگ، گفت: خودکفایی زمانی 
تحقق می یابد که در هر فصل، جمعیت مولد و جمعیت کشــتاری در سطحی بالاتر از نیاز 
بازار باشد. اما در برخی از مقاطع سال، کشور با کسری در جمعیت کشتاری روبرو می شود 
که همین امر واردات را اجتناب ناپذیر می ســازد. پوریان در ادامه اظهار کرد: نمی توان صرفاً 
با اتکا به آمار تولید یا واردات، مدعی خودکفایی شــد. زمانی می توان گفت کشور در حوزه 
گوشــت قرمز به خودکفایی رسیده که این دستاورد در ثبات قیمت ها و تنظیم واقعی بازار 
خودش را نشان دهد.وی با اشاره به افزایش چشمگیر قیمت گوشت در سال های اخیر افزود: 
در سال های ۱۳۹۶ و ۱۳۹۷، قیمت هر کیلوگرم گوشت قرمز حدود ۳۶ هزار تومان بود، اما 
امروز شــاهدیم که قیمت ها به چند برابر رسیده است. این جهش قیمتی در حالی رخ داده 
که در این مدت، واردات ادامه داشته، اما به دلیل افزایش هزینه های تولید و ضعف مدیریت 
در زنجیره تأمین، تأثیر مثبتی بر بازار نداشته ایم.پوریان با انتقاد از نبود سیاست های پایدار 
حمایتی از تولیدکنندگان خرد و روستایی گفت: بخش عمده تولید گوشت کشور به شکل 
روســتایی و خانگی انجام می شــود. با افزایش هزینه ها و نبود حمایت کافی، این بخش از 
تولید تحت فشار قرار گرفته و نمی تواند نقش مؤثری در تعادل بازار ایفا کند.وی با اشاره به 
اینکه تولید دام در ایران بیشــتر مبتنی بر استفاده از علوفه خشک است، تصریح کرد: نظام 
تغذیه ای دام ها، یکی از دلایل افزایش هزینه های تولید است. تا زمانی که تولید دام به صرفه 
و روان ســازی نشود، نمی توان انتظار داشت که عرضه گوشت در کشور پایدار و قابل توسعه 
باشد.پوریان خاطرنشان کرد: در سال هایی که کشور صادرات گوشت به کشورهایی مانند قطر 
را تجربه می کرد، قیمت صادراتی هر کیلو دام حدود ۲۶ هزار تومان بود، اما اکنون با وجود 
رشد چندبرابری قیمت ها، نه تنها صادراتی نداریم بلکه برای تأمین نیاز داخل نیز با مشکل 
روبه رو هســتیم.وی در پایان تأکید کرد: اگر خواستار تحقق واقعی خودکفایی هستیم، باید 
ساختار تولید از اساس بازنگری شود؛ از کاهش هزینه های نهاده ها گرفته تا حمایت هدفمند 

از تولیدکنندگان. تنها در این صورت می توان به ثبات بازار و امکان صادرات امیدوار بود.

حذف آرسنیک از آب با نانوجاذب 
ایرانی

فناوران یکی از شرکت های دانش بنیان حوزه نانو با بهره گیری از فناوری نانو، دستگاه هایی 
برای حذف آرسنیک از آب آشامیدنی طراحی کردند و حالا این دستگاه در بیش از ۲۰ روستا  
به کار گرفته شــده و امکان تصفیه روزانه ۲۰ مترمکعب آب را فراهم کرده است. به گزارش 
ایسنا، کاهش منابع آب سالم و افزایش آلودگی  فلزات سنگین در آب های زیرزمینی به ویژه 
در مناطق خشک و روستایی کشور، چالشی جدی در تأمین آب آشامیدنی سالم ایجاد کرده 
است، در حالی که توسعه فناوری های نوین تصفیه آب با تکیه بر نانوفناوری می تواند نقش 
مهمی در حل این بحران ایفا کند. شرکت مذکور از سال ۱۳۸۶ با تمرکز بر طراحی تجهیزات 
نانومحور و توسعه نانومواد کاربردی، وارد این عرصه شده است. این شرکت علاوه بر ساخت 
این دســتگاه برای حذف ارسنیک، فناوری های نوینی در زمینه تصفیه آب مانند نانوحباب 
و الکترودیالیز معکوس را بومی ســازی کرده اســت که به حل بحران آب در مناطق محروم 
کمک می کند. این مجموعه با طراحی و ساخت دستگاه های تولید نانوپودرها و نانوکلوئیدهای 
فلزی بر پایه فناوری انفجار الکتریکی سیم و همچنین توسعه دستگاه های نانوکویتاسیون، 
توانسته طیفی از راهکارهای فناورانه برای صنایع مختلف، از جمله تصفیه آب، صنایع غذایی، 
داروسازی، نفت، پلیمر و رنگ عرضه کند. یکی از نوآوری های برجسته این مجموعه، تولید 

جاذب های نانوســاختار برای حذف آرسنیک از آب آشامیدنی است؛ جاذب هایی که بر پایه 
نانوذرات آهن طراحی شده و قادرند آرسنیک را بدون نیاز به مواد شیمیایی یا انرژی خارجی 
از آب حذف کنند. در حال حاضر، این فناوری در مقیاس  صنعتی و روستایی مورد استفاده 
قرار گرفته و به ویژه در استان هایی مانند کرمان به طور گسترده  پیاده سازی شده است. تنها در 
این استان، بیش از ۱۵۰ دستگاه حذف آرسنیک به بهره برداری رسیده  و بیش از ۲۰ روستا 
در نقاط مختلف کشــور به سامانه های بومی تصفیه آب مجهز شده اند. این سامانه ها امکان 
تصفیه روزانه ۲۰ مترمکعب آب را فراهم کرده و کیفیت آب آشــامیدنی روســتاهایی مانند 
خواجه نظام وفا، بیدران کهنه، پاکم و باغچمک را به طور چشمگیری بهبود داده اند.فیلترهای 
استفاده شده در این دستگاه ها توانایی جذب دو گونه رایج آرسنیک محلول در آب را داشته 
و با نرخ جذب ۱۵ میلی گرم آرسنیک به ازای هر گرم گرانول نانویی، عملکرد بسیار بهتری 
نسبت به جاذب های غیربومی از خود نشان داده اند. به دلیل بارندگی کم در مناطق مرکزی 
و افزایش شوری و آلودگی فلزات در منابع آبی، غلظت آرسنیک در برخی آب های زیرزمینی 
ایران از حد مجاز فراتر رفته اســت و همین مســئله ضرورت بهره گیری از فناوری های نو را 
دوچندان کرده است. به نقل از ستاد نانو، این شرکت در ادامه مسیر توسعه خود، فناوری هایی 
نظیر الکترودیالیز معکوس )EDR(، یون زدایی الکتریکی )EDI(، نانوحباب برای غنی سازی 
آب، کاویتاســیون هیدرودینامیکی، روش یون زدایی خازنی )CDI( و تلفیق کاویتاسیون و 
ازوناســیون )CaviZone( را نیز بومی ســازی کرده و به بازار ارائه داده است. محصولات 
این شرکت از جمله دستگاه نانوکلوئیدساز، گرانول جاذب آرسنیک و سامانه نانوکویتاسیون، 

موفق به دریافت گواهی نانومقیاس از ستاد توسعه فناوری نانو شده اند.

نزول احتمالی دلار جهانی در راه است

به نظر می رســد که دولت آمریکا به طور قابل توجهی استراتژی تعرفه ای خود را کاهش می دهد 
 ،)RBC( »و ایــن روند، افزایش اخیر ارزش دلار آمریکا را موجب شــده، اما بانک »آر بی ســی
دلایل خوبی را برای کاهش بیشــتر ارزش دلار در ســال آینده ارائه کرده است.به گزارش ایسنا، 
بعد از آشــفتگی »روز آزادی«، بازارها به وضوح آرام شده اند، زیرا دولت آمریکا ابتدا با مکث ۹۰ 
روزه، ســپس با کاهش تعرفه ها و در نهایت با مذاکرات تجاری با چین، وارد مسیر کاهش تنش 
شــده است.بازارها انتظار دارند »آســیبی« به اقتصاد آمریکا و جهان وارد شــود که این امر در 
افت »داده های نرم« مانند شــاخص های مدیران خرید یا سایر شاخص های احساسات اقتصادی 
مشاهده شده است. با این حال، »داده های سخت« تاکنون نتوانسته اند این ضعف را نشان دهند 
و برخی از داده های منتشــر شــده در اروپا، مانند تولید ناخالص داخلی در سه ماهه اول، نشان 
دهنده پس زمینه قوی تر از حد انتظار برای »روز آزادی« است. با این حال، باید دید که آیا دوره 
آرامش فعلی پایدار خواهد بود یا خیر.بانک »آر بی ســی«، میزان خسارت وارد شده را زیر سوال 
برد، ســوالی که بعید است به سرعت به آن پاسخ داده شود زیرا زمان می برد تا تاثیر تعرفه ها به 
اقتصاد واقعی نفوذ کند.فعالیت های اقتصادی در اقتصادهای اروپایی، ممکن است در سه ماهه دوم 
و نیمه دوم ســال با کندی تحویل کالاهای صادراتی به آمریکا کاهش یابد، اما داده های داخلی، 
مانند مصرف، سرمایه گذاری و وام دهی، در واقع کاملا قوی باشند. علاوه بر این، احتمالا انبساط 
مالی آلمان، تقریبا همزمان با انتشار داده هایی حاکی از تاثیر احتمالی تعرفه ها، آغاز خواهد شد.  
این بانک همچنین این سوال را نیز مطرح کرد که بانک های مرکزی تا چه میزان می توانند نرخ 
بهره را کاهش دهند که ارتباط نزدیکی با سوال در مورد میزان کاهش شدید تورم دارد.خبرگزاری 
رویترز گزارش کرد، آمار اخیر تورم منطقه یورو دوباره موجب تعجب شد و اینکه حتی معیارهای 
مصرف کننده از انتظارات تورمی، در حال افزایش است.بانک   »آر بی سی« افزود: احتمالا زمان 
بیشــتری طول خواهد کشید تا پاسخ این ســوال که آیا ما از طوفان عبور کرده ایم یا در آستانه 
طوفان هســتیم، مشخص شــود اما در حال حاضر دیدگاه ما این اســت که در »آرامش پس از 
طوفان« هستیم.این بانک اعلام کرد ما پیش بینی های خود را به روزرسانی کرده ایم و افزایش یورو 
در برابر دلار، پوند در برابر دلار و یورو در برابر پوند را در ۱۲ تا ۱۸ ماه آینده بررسی خواهیم کرد و 
فکر می کنیم تخصیص مجدد دارایی ها در میان مدت جای کار دارد؛ به ویژه برای یورو، نسبت های 

پوشش ریسک امکان افزایش قابل توجه را دارند.

طبق اعلام بانک مرکزی:

مهلت تسویه نتیجه پایاپای در بازار ارز 
تجاری افزایش یافت

بر اساس دستورالعمل معاملات بازار ارز تجاری مرکز مبادله ارز و طلای ایران، مهلت مجاز تسویه 
نتیجه پایاپای در سامانه معاملات بازار ارز تجاری از ۷ روز کاری به ۱۰ روز کاری افزایش یافت.

به گزارش ایســنا، بانک مرکزی اعلام کرد: طی نامه شماره ۰۴/۴۰۴۲۵ در تاریخ ۱۸ اردیبهشت 
و پیرو بخشنامه شماره ۲۰۵۳۶۸ /۰۳ تاریخ ۲۶ آبان ماه ۱۴۰۳ ضمن ارسال متن کامل اصلاحی 
»دســتورالعمل معاملات بازار ارز تجاری مرکز مبادله ارز و طلای ایران« به شبکه بانکی؛ مهلت 
مجاز تســویه نتیجه پایاپای در ســامانه معاملات بازار ارز تجاری از ۷ روز کاری به ۱۰ روز کاری 
افزایش داد. همچنین ضمن این تغییر، متن مفاد ماده )۲۱( و )۲۲( دستورالعمل معاملات بازار ارز 
تجاری به شرح ذیل اصلاح و تکمیل شده  است:ماده)۲۱(: در صورت بدهکاری مؤسسه اعتباری 
بر اســاس عملیات اتاق پایاپای، آن مؤسسه موظف است حداکثر ظرف مدت ۱۰ روز کاری پس 
از روز پایاپای، مبلغ ارز را بر اســاس توافق طرفین به حســاب اعلامی مؤسسه اعتباری متقاضی 
خرید کارسازی )منظور از کارسازی، صدور دستور پرداخت است.( کرده و ظرف مدت ۲۴ ساعت 
کاری در سامانه درج کند. مؤسسه اعتباری متقاضی خرید نیز موظف است دریافت ارز را ظرف 
مدت ۲۴ ساعت کاری تأیید یا رد کند.ماده )۲۲(: مؤسسه اعتباری متقاضی خرید موظف است 
حداکثر ظرف مدت بیست )۲۰( روز کاری از زمان تحقق معامله یا ۱۰ روز کاری پس از دریافت 
ارز، )هرکدام کمتر بود(، حواله مذکور را به حســاب معرفی شده توسط متقاضی خرید کارسازی 
و از زمان کارسازی تا ۲۴ ساعت کاری پس از آن در سامانه ثبت و اعلام کند.همچنین، بانک ها 
موظفند ضمن الزام به رعایت ســایر ضوابط و مقررات ارزی در اجرای این بخشنامه، مراتب را به 

کلیه شعب و واحدهای ارزی ذیربط ابلاغ و بر حسن اجرای آن نیز نظارت کنند.

درخواست سرپرست 
جهادکشاورزی خوزستان از 

رئیس جمهور برای پرداخت مطالبات 
گندمکاران

ایسنا/خوزســتان سرپرست سازمان جهاد کشاورزی خوزستان در جلسه شورای مدیران 
وزارت جهــاد کشــاورزی با حضور رئیس جمهور، خواســتار پرداخت فــوری مطالبات 
گندمــکاران، تقویت طرح های هوشمندســازی کشــاورزی و حمایت موثر از توســعه 
ســامانه های نوین آبیاری در استان شــد.جواد سلطانی کاظمی در گفت و گو با ایسنا با 
اشاره به سهم ۱۴ درصدی خوزستان از تولیدات کل کشاورزی کشور اظهار کرد: استان 
در حال حاضر در مرحله برداشت محصولات اساسی قرار دارد و با وجود مشکلاتی نظیر 
تداوم خشکسالی، ناترازی انرژی و خسارات سرمازدگی، پیش بینی می شود تولید گندم 
به بیش از یک و نیم میلیون تن برسد.وی افزود: با وجود تمام محدودیت ها، در محصول 
کلزا نیز افزایش ۲۱ درصدی نســبت به سال گذشــته به ثبت رسیده که بیانگر ارتقای 
بهره وری در شــرایط سخت است.سرپرست ســازمان جهاد کشاورزی خوزستان با 
اشاره به تاخیر در پرداخت مطالبات کشاورزان گفت: با گذشت بیش از یک ماه از 
فصل خرید گندم، از ریاســت جمهوری تقاضا داریم دستورات لازم برای پرداخت 
ســریع وجه گندمکاران صادر شــود تا زمینه برای کشت تابستانه نیز فراهم شود.

ســلطانی کاظمی درباره هوشمندسازی بخش کشاورزی بیان کرد: با پیگیری های 
مقام عالی وزارت، تفاهم نامه ای با دانشــگاه جهت اســتفاده از فناوری هایی مانند 
ســنجش از راه دور و طیف ســنجی منعقد شــد که این امــر مدیریت از راه دور 
مــزارع، تطبیق آمــار و مصرف بهینــه نهاده ها را ممکن می ســازد و بهره وری را 
افزایــش می دهد.وی افزود: در حــوزه آب به عنوان مهم ترین نهاده کشــاورزی، 
لازم اســت رویکرد فرابخشی اتخاذ شــود. با اعتبارات موجود، تنها امکان تجهیز 
دو هزار هکتار از اراضی اســتان به ســامانه های نوین آبیاری در سال وجود دارد 
کــه در این صــورت، تجهیز نیمی از اراضی اســتان بیش از ۲۰۰ ســال به طول 
خواهد انجامید.ســلطانی کاظمی اظهار کرد: اکنون بین کشــاورزانی که از آبیاری 
نوین اســتفاده می کنند و ســایرین در پرداخت آب بها تفاوتی نیســت. اگر وزارت 
نیرو مشــوق هایی مانند معافیت یا بخشــودگی چندســاله برای مصرف کنندگان 
ســامانه های نوین در نظر گیرد، کشاورزان به صورت داوطلبانه به این روش ها روی 
خواهنــد آورد.وی با قدردانی از مصوبه اخیــر هیئت وزیران در خصوص پرداخت 
خســارت نکاشت و معوض کشــت، خواستار تســریع در عملیاتی شدن آن شد و 
گفــت: با حمایت های دولت و مدیریت وزارت جهاد کشــاورزی، تحقق اهداف بخش 

کشاورزی کاملًا دست یافتنی است.

عضو ارشد انجمن حمل ونقل هوایی ایران گفت: فرودگاه زمانی معنا دارد که نشست وبرخاست هواپیما در آن انجام شود، برهمین 
اساس توسعه فرودگاه بدون ناوگان هوایی، صرفاً هزینه زاست و بی ثمر است.داریوش نیکنام عضو ارشد انجمن حمل ونقل هوایی 
ایران در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به وضعیت فعلی صنعت حمل و نقل هوایی کشور، گفت: توسعه فرودگاه ها در سال های 
گذشته به دلایل مختلف در دستور کار قرار گرفت و هزینه های قابل توجهی نیز صرف آن شد، اما فرودگاه بدون هواپیما قابل 
تصور نیســت. یک فرودگاه زمانی فعال و رونق دارد که نشســت و برخاست هواپیماها در آن انجام شود. آماده سازی باند و برج 
فرودگاهی بدون وجود ناوگان هوایی توجیه اقتصادی ندارد.صنعت هوایی ایران در محاصره فرسودگی و تحریم وی افزود: با نگاهی به اکوسیستم صنعت حمل ونقل هوایی، می بینیم که 
بخش فرودگاهی توسعه کمی زیادی داشته، اما ناوگان هوایی کشور به دلیل تحریم ها توسعه نیافته و وضعیت آن روز به روز بدتر شده است. ساختارهای کلان در این حوزه سال هاست که 

تغییر نکرده و روال های سنتی ادامه دارد. وزرای مربوطه برنامه هایی برای اصلاح این ساختار ارائه می دهند، اما نتایج ملموسی حاصل نشده است.

رئیس کنفدراسیون صادرات با بیان اینکه رفع تعهد ارزی فرش دستباف تسهیل شد، گفت: صادرات فرش طی سالهای متمادی نزولی بوده و به 
۴۰ - ۴۲ میلیون دلار رسیده است.به گزارش خبرنگار مهر، محمد لاهوتی رئیس کنفدراسیون صادرات ایران امروز در نشست خبری اظهار کرد: 
موضوع فرش و صادرات این محصول بحث هویتی و شناسه ملی ایران در جهان است. یکی از ارزآورترین صنایعی بود که از یک قرن پیش در 
صادرات ایران نقش آفرینی می کرده است.وی با بیان اینکه هویت فرش ایرانی با هویت ایران گره خورده است، افزود: جدا از مسائل ارزی و اشتغال، 
فرش یک نماد فرهنگی ایران است که در هر دوره ای دولت ها باید به آن نگاه ویژه ای داشته باشند. لاهوتی تصریح کرد: با بی توجهی هایی که از 
دهه هفتاد به بعد شد و سیاست های غلط حاکم بر تفکر دولتی ها حجم صادرات فرش از ۲ میلیارد دلار به ۴۰ - ۴۲ میلیون دلار رسید که فاجعه 
است.وی افزود: کمیسیون فرش اتاق با پیگیری هایی که داشت موفق شدیم که موضوع رفع تعهد ارزی فرش که یکی از عوامل تأثیرگذار در کاهش 
صادرات فرش بود را تا حدودی حل و فصل کنیم. البته من معتقدم همین شرایط هم آن افزایش صادراتی که مدنظرمان است را محقق نکند اما 

گام های خوبی برداشته شده است.
 لاهوتی گفت: در حال حاضر رفع تعهد ارزی فرش بر اساس میزان ارزش مواد اولیه است.

چالش های صنعت هوایی؛ توسعه فرودگاه ها بدون 
ناوگان بی ثمر است

رفع تعهد ارزی فرش دستباف تسهیل شد
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اولیــن کارآزمایی در انســان از روش دقیق ویرایــش ژن که به عنوان 
ویرایش باز شناخته می شود، نتایج امیدوارکننده ای را برای بررسی سطح 
کلسترول نشان داده اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، در این رویکرد 
درمانی، ترکیبی به نام Verve-۱۰۱ به افراد تزریق می شــود، که به طور 
دائم یک ژن موســوم به PCSK۹ را در کبــد غیرفعال می کند. این ژن 
سطح لیپوپروتئین با چگالی کم )LDL( یا کلسترول بد را کنترل می کند، 

چیزی که عامل اصلی در بیماری های قلبی و عروقی است.
شــرکت زیســت فناوری ورو تراپیوتیکــس )Verve Therapeutics( در 
بوســتون، که این فناوری را توســعه داده اعلام کرد که یک بار تزریق 
Verve-۱۰۱ باعــث کاهــش میــزان LDL در خون تــا ۵۵ درصد در 
شــرکت کنندگان شد، کسانی که به صورت معمول میزان کلسترول بد 
آنها بالا است.ریتو تاممن، متخصص قلب و عروق از دانشگاه پیتسبورگ 
در پنسیلوانیا می گوید: »این نتایج، نقطه عطف علمی فوق العاده است؛ 
زیرا اولین بار است که آنها توانسته اند نشان دهند که ویرایش یک جفت 
باز DNA، با استفاده از فناوری CRISPR در انسان، اثر بالینی داشته است. 
از نظر بالینی، این نتایج امــکان دارد که روش جدیدی را برای درمان 
بیماری های عروق کرونر باز کند که می تواند به جای مصرف قرص های 
روزانه، افراد را به صورت دائمی درمان کند.«با وجود این نتایج، دو مسئله 
مرگ و نگرانی های ایمنی، روی این فناوری ســایه انداخته به طوری که 
حتی بعد از انتشــار نتایج، سهام این شــرکت ۴۰ درصد کاهش یافته 
اســت. فاز اول کارآزمایی بالینی در بریتانیا و نیوزلند انجام شده و سال 
آینده قرار اســت این کارآزمایی ادامه یابد.برای ویرایش ژن از ابزاری به 
نام CRISPR-CAS۹ استفاده می شود تا ویرایش های بسیار دقیقی را روی 
یک ژن انجام دهد. این روش توسط تیمی به سرپرستی زیست شناس 
دیوید لیو در دانشگاه هاروارد در کمبریج، ماساچوست، در سال ۲۰۱۸ 
ارائه شــد. ابزار جدید CRISPR بسیار با اطمینان می تواند مجموعه ای از 
 RNA ۱۰۱ از دو مولکول-Verve .بیماری های ژنتیکی را برطرف کنــد
بسته بندی شده در یک نانوذره لیپیدی تشکیل شده است. یک مولکول 
mRNA کــه بازهای آدنین را در DNA و یک مولکول دیگر که با کمک 
RNA می توانــد PCSK۹ را شناســایی و ویرایش کنــد. پس از تزریق، 
ســلول های کبدی این نانوذرات را جذب کرده و وارد هســته سلول ها 
می کنند جایی که ویرایش ژن انجام می شود.سپس، ویرایشگر پایه یک 
تغییــر تک حرفی را به دنبالــه ژن PCSK۹ تبدیل و یک پایه آدنوزین 
را با یــک پایه گوانین تعویض می کند. ایــن ژن را خاموش و از تولید 

پروتئین های PCSK۹ سلول های کبدی جلوگیری می کند.

سازمان فضایی اعلام کرد؛

۱۰۰ هزار هکتار از اراضی استان البرز 
توسط ماهواره خیام اسکن شد

سخنگوی سازمان فضایی ایران گفت: ۱۰۰ هزار هکتار از اراضی استان 
البرز برای مقابله با زمین خواری توســط ماهواره خیام اســکن شد.به 
گزارش خبرنگار مهر، حسین دلیریان، مشاور رئیس و سخنگوی سازمان 
فضایی ایران ظهر امروز دوشنبه طی سخنانی در جمع خبرنگاران گفت: 
سازمان فضایی ایران و سازمان فناوری اطلاعات در ماه های گذشته به 
منظور مقابله با زمین خواری و تغییر کاربری، تفاهمنامه ای امضا کردند 
که به موجب این تفاهم نامه، سازمان فضایی ایران متعهد شد داده های 
مســتمر و به هنگام از ماهواره خیــام در اختیار پنجره واحد مدیریت 
زمین قرار دهد.وی افزود: اســتفاده از داده های ماهواره خیام به منظور 
دقیق تر شدن و سرعت گرفتن خدمات رسانی به مردم در حوزه تصرف 
غیرقانونی اراضی ملی و مردمی صورت گرفته و می تواند بســیاری از 
مشکلات موجود در این حوزه را مرتفع کند.سخنگوی سازمان فضایی 
ایــران تصریح کرد: در حال حاضر و بر مبنــای این تفاهم نامه، اولین 
دسته از تصاویر ماهواره خیام که شامل تصاویر با کیفیت از حدود هزار 
کیلومتــر مربع معادل صد هزار هکتار از اراضی محدوده اســتان البرز 
می شود را در اختیار سازمان فناوری اطلاعات قرار دادیم تا این سازمان، 

تصاویر را در پنجره مدیریت واحد زمین مورد استفاده قرار دهد.

ویرایش ژن در انسان با 
هدف کاهش کلسترول

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

اندیشه ی راهگشا!!

معرفی رنو نیاگارا؛ پیش نمایش بهترین خودروی آفرود فرانسه با وانت هیبرید!

رنو از یک وانت پیکاپ مفهومی با نام نیاگارا رونمایی کرد. این خودروی هیبریدی از توانایی های آفرود قابل توجهی برخوردار 
اســت. هدف فرانسوی ها از معرفی این کانسپت پیش نمایش محصولات آتی رنو خواهد بود، محصولاتی که قرار است بر پایه 
پلتفرم ماژولار جدید این گروه خودروسازی تولید شوند. با توجه به ابعاد و تناسبات نیاگارا به  سختی می توان آن را یک وانت 
پیکاپ دانست هرچند رنو فضای کافی برای نصب یک جفت لاستیک زاپاس فول سایز را تعبیه کرده است. سومین لاستیک 
زاپاس هم در بالای ســقف قرار دارد و بنابراین به جرات می توان گفت از نظر تأمین لاســتیک در آفرود هیچ مشــکلی وجود 
نخواهد داشــت. رنو می گوید در طراحی جلوپنجره نیاگارا کانسپت از تأثیر سه بعدی استفاده کرده است. نوشته رنو در بخش 
جلو با فرمت پیکســل نقش بسته و از فرهنگ پاپ تأثیر گرفته اســت. همچنین چراغ های جلو نیز ما را به یاد ابروی انسان 
می اندازند. تمامی رنگ های انتخاب شده برای بدنه با طرح کلی برند رنو همخوانی دارند و همین موضوع درباره طرح و الگوهای 

بدنه نیز صدق می کند.

ضد حال کریستیانو رونالدو به توپچی ها
کریستیانو رونالدو براین باور است که آرسنال قهرمان فصل جاری لیگ جزیره نخواهد شد.به گزارش ایسنا، آرسنال این شانس را 
دارد که به ناکامی های خود در سال های اخیر پایان دهد و قهرمانی در فصل جاری لیگ برتر انگلیس را به دست آورد اما توپچی ها 
برای قهرمانی در فصل جاری اصلا کار آسانی ندارند چرا که علاوه بر پیروزی برابر اورتون در دیدار پایانی باید منچسترسیتی هم 
برابر وستهام امتیاز از دست دهد که با توجه به آمادگی بسیار بالایی که سیتزن ها دارندبسیار بعید است.به نوشته کوره، کریستیانو 
رونالدو که برای تماشــای مبارزه تایسون و الکســاندر اوسیک به سالن رفته بود با سوال یکی از هواداران آرسنال درباره احتمال 
قهرمانی تیم در لیگ جزیره مواجه شد.رونالدو اینگونه پاسخ هوادار آرسنال را داد: "آرسنال قهرمان نخواهد شد و جام به سیتی 
می رسد."توپچی ها در فصل جاری با هدایت آرتتا عملکرد بسیار خوبی داشته اند به طوری که بهترین خط دفاعی و بهترین خط 
حمله لیگ جزیره را در اختیار داشته اند. با این حال این سیتی است که با دو امتیاز بیشتر در صدر جدول رده بندی قرار دارد و 
با پیروزی برابر وستهام برای چهارمین فصل پیاپی جام قهرمانی را بالای سر خواهد برد تا یک رکورد جدید را در تاریخ فوتبال 

انگلیس به ثبت برساند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب زنبورهای خاکستری
آندری کورکوف شــهرتش را بیــش از هر چیز مدیون 
رمان مرگ و پنگوئن اســت؛ رمانی که درباره حوادث و 
اتفاقات اوکراین پس از جدایی از شوروی است. کورکوف 
در آخرین اثرش یعنی کتاب زنبورهای خاکســتری که 
مربوط به سال ۲۰۱۸ است، در قالب داستان به نزاع بر 
سر شبه جزیره کریمه که یک جنگ و اختلاف قدیمی 
است پرداخته. می توان گفت کتاب زنبورهای خاکستری 
نیز بر مبنای مناقشه است. مناقشه بین روس و اوکراین. 
جدا از کتاب مرگ و پنگوئن از این نویسنده کتاب های 
»مرا به کنگاراکس ببر« و »دوســت مرحوم من« نیز به 
فارســی ترجمه شده است. کتاب زنبورهای خاکستری 
توســط مترجم توانا، آقای آبتین گلکار از زبان روســی 
ترجمه شده اســت.موضوع کتاب زبنورهای خاکستری 
درباره بحران شبه جزیره کریمه و نزاع گروه های سیاسی 
داخلی اوکراین و همچنین نیم نگاهی به دخالت روســیه در این بحران از نظرگاه تأثیر این بحران ها 
بر عوامل و عوالم انســانی اســت. بحرانی که امروزه می توان دنباله آن را در جنگ اکراین مشــاهده 
کرد. ماجرای اصلی کتاب »زنبورهای خاکســتری« درباره ی مردی است که خسته از جنگ، تنها به 
زنبورهایش فکر می کند و می خواهد آن ها صحیح و سالم باقی بمانند و از این جدال جان سالم به در 
ببرند. »زنبورهای خاکستری« مثل »مرگ و پنگوئن« باز هم از ارتباط انسان و طبیعت حرف می زند 
اما حرف اصلی آن چیزی فراتر است. سرگی سرگئیچ با تعداد کمی کندو که در روستایی در منطقه 
خاکســتری زندگی می کند. منطقه ای در میانه ی جبهه های طرفین درگیر که متعلق به هیچ کدام از 
متخاصمین نیســت. همه از روســتا رفته اند جز دو نفر که دل از خانه هایشان نمی کنند. یکی از آن ها 
سرگی است که علاوه بر خانه، زنبورها نیز پابندش کرده اند. جنگ طولانی شده و انگار سر تمام شدن 
ندارد. سرگی کم کم نگران زنبورهایش می شود. بهار که بیاید باز زنبورها باید در دشتهایی که با مین 
و خمپاره زیر و رو شده و جسد سربازها اینجا و آنجایش افتاده است و جالیزهایی که مدتهاست دیگر 

کشت نمی شود گرده جمع کنند و عسل بسازند. سرگی باید فکری کند.

بونگ جون-هو
بونگ جون-هــو ))کره ای: 봉봉봉؛ زادهٔ ۱۴ ســپتامبر 
۱۹۶۹( کارگــردان و فیلم نامه نویس اهل کرهٔ جنوبی 
است. او نویسنده و کارگردان فیلم های انگل و خاطرات 
قتل )بر اســاس داســتان واقعی قتل های زنجیره ای 
هواســئونگ(، میزبان و فیلم علمی تخیلی برف شکن 
است.]۱[ او چهار جایزهٔ اسکار برای فیلم انگل )۲۰۱۹( 
دریافت کرد. این فیلم در بخش اصلی جشنواره فیلم 
کن ۲۰۱۹ حضور داشــت و برنده نخل طلای بهترین 
فیلم شد. بونگ جون هو متولد سپتامبر ۱۹۶۹ در کره 
جنوبی فیلمنامه نویس و کارگردان اســت. دو فیلم او 
یکــی میزبان )The Host( محصــول ۲۰۰۶ و دیگری 
برف شکن )snowpiercer( محصول ۲۰۱۳ هر دو موفق 
شــدند تبدیل به پرفروش ترین فیلم های تاریخ سینمای کره جنوبی شوند. سال ۲۰۱۷ در سایت 
متاکریتیک بونگ جون هو رتبه سیزدهم را میان ۲۵ کارگردانی آورد که جزو بهترین کارگردانان 
قرن بیســت و یکم از ســوی منتقدان معرفی شدند. فیلم های او با موضوعات عجیب غیرمترقبه، 
طنز سیاه و تغییر ناگهانی حال و هوا دست و پنجه نرم می کنند.او در خانواده ای روشنفکر بزرگ 
شد. پدربزرگش نویسنده ای برجسته بود و پدرش طراح گرافیک. برادرش استاد ادبیات انگلیسی و 
خودش هم از دوران راهنمایی عاشق سینما شد و تصمیم گرفت که فیلمساز شود. به آکادمی هنر 
فیلمسازی کره جنوبی رفت و از آنجا فارغ التحصیل شد و بعد از ساخت چند فیلم ۱۶ میلی متری 
دانشــجویی فیلمسازی را به صورت حرفه ای شروع کرد. جون-هو برای انگل چهار اسکار بهترین 
کارگردانی، بهترین فیلم، بهترین فیلم خارجی زبان و بهترین فیلم نامه ی غیراقتباســی را به دست 
آورد. او نخستین فیلم خود را سال ۲۰۰۰ ساخت و تا به امروز خودش را به عنوان یکی از اساتید 
ترکیب کردن ژانرها به اثبات رسانده است. یکی از نشانه های اساسی فیلم های جون-هو زیرمتن ها 

و تم های اجتماعی ای است که او در فیلم هایش می گنجاند.

فرهنگ

پس از اظهــار نظر ضداســراییلی ایلان ماســک، دیزنی، 
لاینزگیــت، آی بــی ام و کمپانی های بــزرگ دیگر علیه او 
موضع گیــری کردند.به گــزارش خبرگــزاری مهر به نقل 
از ورایتی، دیزنی و برادران وارنر دیســکاوری به فهرســت 
استودیوهای هالیوودی پیوستند که اظهار نظر ضداسراییلی 
ایلان ماسک را برنتافتند.ســخنگوی لاینزگیت روز جمعه 
 X گفت که این شرکت سرگرمی انتشار تبلیغات خود را در
)توییتر سابق( به دلیل توییت اخیر ایلان ماسک که جنبه 
یهودستیزانه داشت، متوقف کرده است. این حرکت در حالی 
صورت می گیرد که لاینزگیت در حال بازاریابی برای اکران 
»بازی های گرســنگی: تصنیف پرندگان آوازخوان و مارها«، جدیدین فیلم از مجموعه »بازی های 
گرســنگی« است.آی بی ام هم روز جمعه اعلام کرد که بلافاصله تمام تبلیغات خود در X را تعلیق 
کرده و در بررســی این وضعیت غیرقابل قبول اســت.دیزنی و کامکست یونیورسال هم هر ۲ روز 
جمعه از این روند پیروی کردند.یکی از سخنگویان برادران وارنر دیسکاوری گفت این شرکت حضور 
خــود را در X بــه حالت توقف درآورده، اگرچه قبلًا هم این حضور حداقلی بود.ایلان ماســک روز 
چهارشنبه در X از مطلب ارسال شده توسط یک کاربر دیگر حمایت  کرد. در آن مطلب نوشته شده 
بود یهودیان غربی وانمود می کنند دیگران آن ها را خیلی دوســت ندارند تا بتوانند علیه اقلیت های 
دیگر نفرت پراکنی کنند. ماسک این گفته را بازنشر کرد و افزود: شما حقیقت واقعی را گفتید.روز 
جمعه اپل، یکی از تاثیرگذارترین بازاریابان صنعت هم تبلیغات خود را از X حذف کرد.کاخ سفید 
و کمیسیون اروپا نیز روز جمعه موضع سختی علیه X اتخاذ کردند و بیانیه کاخ سفید این نظر را 

ترویج نفرت انگیز  یهودی ستیزی و نژادپرستانه خواند.

اظهار نظر ضداسراییلی ایلان ماسک 
استودیوهای هالیوودی را برانگیخت
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علیرضا جهانبخش با هیرنفین به پایان خط رســیده اســت و می خواهد راهی تیم دیگری خارج از فوتبال هلند شــود. به گزارش ایسنا، علیرضا 
جهانبخش ۳۱ســاله به پایان حضور کوتاه مدتش در هیرنفین رســیده است. این مهاجم مصدوم شده است و تا پایان فصل از میادین دور خواهد 
بود. این خبر توسط رابین ولدمن، سرمربی تیم، در مصاحبه با اومرو آبه منتشر شده است. مشخص نیست که جهانبخش چه مصدومیتی دارد 
ولی ولدمن گفته است که دیگر روی این مهاجم برای این فصل حساب نمی کند. با توجه به اینکه قرارداد این بازیکن ایرانی رو به پایان است، به 
نظر می رسد همکاری او با هیرنفین بی سروصدا در حال پایان یافتن است. این بازیکن ایرانی که ۹۲ بازی ملی دارد، می خواهد برای فصل آینده به 
دنبال ماجراجویی جدیدی خارج از هلند باشد. او سال گذشته نیز به دنبال این بود اما به دلیل اینکه در گیرودار گرفتن گذرنامه هلندی اش بود، 

تصمیم گرفت مدت بیشتری را در لیگ هلند بماند.

پایان بی سروصدای حضور جهانبخش در هیرنفین

ورزشی


